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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادى
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 2000 تومان

بازار طلا و سکه 99/3/10 ساعت 15:30

قیمت قبلىقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
9,000,0008,553,000قدیم

سکه طرح 
8,600,0008,239,000جدید

4,550,0003,749,000نیم سکه

2,520,0002,040,000ربع سکه

1,340,0001,150,000سکه گرمى

یک مثقال 
3,784,0003,612,200طلاى 17 عیار

یک گرم طلاى 
18874,100864,400 عیار

طلاى آبشده 
3,785,0003,690,000نقدى

یک گرم طلاى 
241,165,000950,800 عیار
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روزنامه اقتصادى استان اصفهان

میراث آیندگان بهینه مصرف شود  ؛

خاموشى در کمین تابستان گرم اصفهان
      امسال با تابستان زودهنگام باید 5 هزارمگاوات مدیریت مصرف صورت بگیرد تا روزهاى بدون خاموشى را پشت سر بگذرانیم
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صادرات کیت و ماسک  
آزاد شد؛

حمایت از تولید داخل 
یا بازى با جان مردم؟!

دیروز گمرك ایران  خبرى کوتاه 
اما پر حاشــیه اعلام کرد .مطابق 
با ابلاغیه گمرك ایران، صادرات 
کیت ســرولوژى، لباس یکسره 
گان و شان، شیلد محافظ صورت 
و ماســک N95 آزاد شــد.على  
اکبر شــامانى در بخشنامه اى به 
کلیه گمرکات اجرایى، موضوع 
رفع ممنوعیت صــادرات کیت 
ســرولوژى،. لباس یکسره گان 
و شان، شــیلد محافظ صورت و 
ماســک N95 را اعلام کرد. در 
این خبر هیچ دلیلى براى واکنش 
مذکور و رفع ممنوعیت صادرات 

این اقلام ذکر نشد .
وزارت صنعت و معدن و تجارت 
در جلســه اى از رییس جمهور 
خواست تا اجازه صادرات این اقلام 
را بدهد. روحانــى نیز با موافقت  
درخواست آزادسازى 18 میلیون 
ماسک مازاد مصرف کادر درمانى 
و مراکز بهداشتى کشور از سوى 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت 
و اعلام موافقت وزارت بهداشت، 

دستور خود را براى...

آبفا استان اصفهان به 
مسئولیت اجتماعى خود 

در ایام کرونا عمل کرد
مدیرعامل شرکت آبفا اســتان اصفهان عنوان 
کرد: مجموعه ى شــرکت در ایــام قرنطینه، 
ایثارگرانه و به طور شبانه روزى در حال خدمت 
رســانى به مردم بود، به طورى که در ایام نوروز 

هیچ گونه قطعى آب یا افت فشار نداشتیم.
مهندس هاشم امینى، شیوع بیمارى کرونا را در 
افزایش مصرف آب شرب و بهداشت مؤثر دانست 
و گفت: با شروع فصل گرم و شیوع بیمارى کرونا 
مصرف آب شرب و بهداشــت با افزایش 30 تا 
40 درصدى همراه شده اســت که با توجه به 
محدودیت منابع آبى و تأسیســات آبرسانى از 
زاینده رود، لازم است شهروندان با پایبندى به 

مسئولیت اجتماعى و مصرف بهینه آب در ...

فرزانه مستاجران
سرمقالـــه
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برندهایى که با یک اشتباه نابود شدند   

گناه اصلى !

بزرگ ترین شکست این اســت که خود را براى 
تغییرات آینده آماده نکنید. درواقع اگر 
هر اتفاقــى را بتوان بــا فرصت جبران 
کرد، بدون شک این مورد، به احتمال 
زیاد منجــر به نابودى کامل شــرکت 
خواهد شد. تحت این شرایط آشنایى 

برندهایى که تنها یک اشتباه ...

برندهایى که با یک اشتباه نابود شدند   برندهایى که با یک اشتباه نابود شدند   برندهایى که با یک اشتباه نابود شدند   برندهایى که با یک اشتباه نابود شدند   

بزرگ ترین شکست این اســت که خود را براى بزرگ ترین شکست این اســت که خود را براى بزرگ ترین شکست این اســت که خود را براى بزرگ ترین شکست این اســت که خود را براى بزرگ ترین شکست این اســت که خود را براى بزرگ ترین شکست این اســت که خود را براى 
تغییرات آینده آماده نکنید. درواقع اگر تغییرات آینده آماده نکنید. درواقع اگر تغییرات آینده آماده نکنید. درواقع اگر 
هر اتفاقــى را بتوان بــا فرصت جبران هر اتفاقــى را بتوان بــا فرصت جبران هر اتفاقــى را بتوان بــا فرصت جبران 
کرد، بدون شک این مورد، به احتمال کرد، بدون شک این مورد، به احتمال 
زیاد منجــر به نابودى کامل شــرکت زیاد منجــر به نابودى کامل شــرکت زیاد منجــر به نابودى کامل شــرکت 
خواهد شد. تحت این شرایط آشنایى خواهد شد. تحت این شرایط آشنایى 
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فریدون اللهیــارى مدیرکل 
میراث فرهنگى، صنایع دستى 
و گردشگرى استان اصفهان اظهار 
داشت: گردشگرى سلامت محور طیف گسترده اى 
را شامل مى شود که مهمترین زیر مجموعه هاى آن 
مســائل مربوط به درمان و عوامل موثر در سلامتى 
جسمانى و روانى فرد اســت. با توجه به افزایش روز 
افزون کاربرد ماشین آلات و صنایع در زندگى مردم 
و افزایش آلودگى هاى مربوط بــه آن، زندگى در آب 
و هواى مناسب و اســتفاده از ظرفیت هاى طبیعى و 
فضا هاى ارگانیک در درمــان بیمارى ها مى تواند آثار 
مثبت بسیارى را در سلامت فرد بیمار بر جاى بگذارد.

او افزود: در جنوب غرب اســتان چنین ظرفیت هاى 
طبیعى وجــود دارد که مى توانــد در درمان و حفظ 
سلامت بیماران کمک شایانى کند. بیمارستان شهید 
مطهرى یکى از بیمارســتان هاى معتبر استان است 
که در فولادشهر واقع شده و خدمات تخصصى و فوق 
تخصصى ویژه اى در این مرکز درمانى ارائه مى شود. در 

کنار این خدمات، وجود ظرفیت هاى دیگرى از جمله 
احداث هتل و امکانات رفاهى در اطراف بیمارستان، 
سبب شد شــرکت متولى طرح گردشگرى سلامت 
محور در جنوب غرب استان اصفهان طرح پیشنهادى 
خود را به دست ما برســاند که مورد استقبال میراث 

فرهنگى استان نیز قرار گرفت.
مدیرکل میراث فرهنگى، صنایع دستى و گردشگرى 
اســتان اصفهان با بیان اینکه شهر هاى جنوب غرب 
استان داراى مناطق بکر و طبیعى هستند که حضور در 
آنجا باعث افزایش روحیه مى شود، گفت: با وجود اینکه 
برخى صنایع و کارخانجات بزرگ در اطراف شهر هاى 
جنوب غرب استان واقع هستند و آلاینده هاى آن ها 
سبب افزایش میزان آلودگى هوا در شهر هاى اطراف 
مى شــود، اما این مناطق از اســتان از نعمت منابع و 
ظرفیت هاى طبیعى خوبى برخوردار است که مى تواند 
در گردشگرى سلامت محور مورد استفاده قرار گیرد. 
امیدواریم با جذب سرمایه گذاران و حمایت اهالى آن 
منطقه و مدیران شــهرى، هر چه زودتر از این منابع 

خدادادى بهره بردارى لازم را انجام دهیم.
او با اشــاره به وجود ظرفیت هاى درمانى و اقامتى در 
جنوب غرب استان اصفهان خاطرنشان کرد: امکانات 
درمانى و رفاهى که در اختیار داریم را باید به امکانات 
چرخه گردشگرى حوزه سلامت متصل کنیم که این 
آمادگى هماینک وجود دارد. در حال حاضر باید این 
طرح و پیوند به آژانس هاى فعال در حوزه گردشگرى 
سلامت ابلاغ گردد تا کارشناسان مربوط به این حوزه با 
بازدید از امکانات این مجموعه درمانى، مجوز هاى لازم 

براى شروع فعالیت ها را ثبت کنند.
اللهیارى اضافه کرد: هر کدام از بخش هاى استان داراى 
ظرفیت هاى درمانى و گردشگرى خاصى هستند که 
مى توانند در توسعه گردشگرى سلامت محور نقش 
مهمى را ایفا کنند. در شهر اصفهان نیز شهرك سلامت 
را داریم که از لحاظ ارائه خدمات درمانى جایگاه خاصى 
را در کشور دارد. بسیارى نیز از امکانات این مجموعه 
استفاده مى کنند و حتى شاهد حضور بیمارانى از سایر 

کشور ها در شهرك سلامت هستیم.

گردشگرى سلامت محور در اصفهان تقویت مى شود

مدیرکل میراث فرهنگى، صنایع دستى و گردشگرى استان اصفهان گفت: استان اصفهان از ظرفیت هاى درمانى 
ویژه اى برخوردار است که پیوند آن با گردشگرى سبب توسعه گردشگرى سلامت محور در استان مى شود. تسنیم

گــــــزارش

آگهـی مزایـده
 شهـرداری کـرکونـد به استنـاد مجـوز شماره 98/255 مورخ 98/9/19 شـورای محتـرم اسلامـی در نظر دارد 
دو واحد سوئیت آپارتمان واقع در مشهد، خیابان امام رضا 31 را از طریق آگهی مزایده عمومی به فروش برساند. لذا از 
کلیه متقاضیان دعوت می گردد جهت بازدید از اموال ذکر شده و تحویل پیشنهادات تا  پایان وقت اداری مورخ 99/4/30 

به دبیرخانه شهرداری مراجعه نمایند. 
هزینه آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد. 

آدرس: شهرستان مبارکه، شهر کرکوند، شهرداری کرکوند 
تلفاکس: 031-52382626 

محمود کفعمی - شهردار کرکوند شناسه: 898845

نوبت اول

تجدید آگهـی مزایـده
شهـرداری گلـدشت به استنـاد مصـوبه شماره 
99/147/ش مورخ 1399/02/11 شورای محترم 
اسلامی شهر در نظر دارد، نسبت به فروش ماشین آلات 
به شرح ذیل و به قیمت کارشناسی )پایه( از طریق آگهی 
مزایده اقدام نماید، متقاضیان می توانند به منظور آگاهی 
از شرایط مزایده و دریافت مدارک شرکت در آگهی تا پایان 
وقت اداری روز پنجشنبه مورخ 99/04/26 به شهرداری 

مهدی غلامی - شهردار گلدشتمراجعه نمایند. 
شناسه: 898776

نوبت اول

مدلشماره انتظامینام خودروردیف

381385 ج 829 ایران 23وانت نیسان کمپرسی1

291383 ب 678 ایران 13وانت مزدا دو کابین 22000

131383 ج 535 ایران 23سواری پژو پارس3

241384 ج 847 ایران 23پراید4



ادامه از صفحه یک:
...   تحقق این امر صادر کرد. اما آیا 
واقعا در کشور مازاد تولید داریم؟ 
پس چرا هنوز مردم با قیمت هاى 
نجومى ماسک هاى فیلتر دار رو 
به رو هستند و مجبور به استفاده 
از ماســک هاى پارچه اى دست 
دوز هستند؟ چرا مواد ضد عفونى 
کننده و بهداشتى که به بهانه کم 
بود تولید در ابتداى ورود کرونا به 
کشور با قیمت هاى چند برابرى 
عرضه شد هنوز هم با وجود مازاد 

تولید ، ارزان نشده است؟
از ابتداى شیوع کرونا اقلامى چون 
ماســک و الکل تحت نظر وزارت 
بهداشت قرار گرفت تا کادر درمان با 
خیال راحت از عدم کمبود این کالا 
به جهاد درمانى خود ادامه دهند اما 
این روزها که دوباره موج جدیدى 
از شــیوع این ویروس در سراسر 
کشــور به جریان افتــاده ، اجازه 
صادرات ماســک و الکل مى تواند 
باعث افزایش قیمــت دوباره این 
اقلام شــود .  وزیر صنعت، معدن 
و تجارت در این خصوص با اشاره 
به افزایش چنــد برابرى تولیدات 
کالاهاى بهداشتى مرتبط با کرونا 
در کشــور و وجود مازاد تولید در 
برخى اقلام گفته اســت، دولت 
این اجازه را به وزارت صمت داده 
است تا بخشى از مازاد تولید این 
اقلام را مشروط به تامین کامل نیاز 
کشور، به سایر کشورها صادر کند. 
اما این شرط نادیده گرفته شده و 
دیروز به تمامى گمرك هاى کشور 
اجازه صدور مجــوز صادرات این 
اقلام داده شده است. مگر نه این 
است که مردم عادى هنوز هم در 
خرید ماسک N95   دچار مشکل 
هستند؟ پس شرط تامین کامل 

نیاز کشور چه مى شود؟
در خبرى دیگر  آمده اســت که با 
درخواست وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و اعــلام موافقت وزارت 
بهداشــت و درمان، دکتر حسن 
روحانى، رئیس جمهور کشورمان 
نیز دســتور موافقت خود را براى 
آزادســازى بیش از 18 میلیون 
ماســک مــازاد مصــرف مراکز 
بهداشــتى و درمانى کشور اعلام 
کردند که به زودى در شبکه توزیع 
عمومى در اختیار مردم قرار خواهد 

گرفت.
 از یــک ســو وزارت صمت گفته 
صادرات این اقلام مجاز است و از 
سوى دیگر اعلام کرده مازاد مصرف 
کادر درمان بــراى مصرف عموم 
مردم آزاد سازى مى شود! یک بام 
و دو هواى این وزارت خبر از آزاد 
سازى این اقلام به نام مردم و به کام 

صادر کننده دارد.
همچنین به منظــور حمایت از 
تولیــد داخلى، ثبت ســفارش 
واردات اقلام و تجهیزات پزشکى 
که توانایى تولید آنها در کشــور 
وجود دارد، بر روى سیستم ثبت 
سفارش قفل شده واجازه واردات 
این اقــلام به منظــور حمایت 
از تولید کننــدگان داخلى داده 
نخواهد شد. در روزهاى گذشته 
بدون این تمهیدات ، کیت هاى 
آزمایشــگاهى به ســختى در 
دســترس عموم قرار داشــت و 
مردم مجبور به پرداخت 500 تا 
700 هزار تومان براى هر تست 

کرونا بودند.
 حال که درهاى صــادرات اقلام 
پزشکى باز شده و درهاى واردات 
قفل خورده اســت ، مردم عادى 
چگونه از پس هزینه هاى درمانى 
این بیمــارى برآیند؟ حمایت از 
تولید داخل خوب اســت اما نه 
در شرایط بحرانى که جان مردم 
کشــورمان در خطر است. این 
بیشتر به حمایت از ویروس کرونا 
شباهت دارد تا حمایت از تولید 

داخل!

اقتصاد استان
02
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خرید تضمینى 38 هزار تن گندم در اصفهان
مدیر ســازمان تعاون روستایى اســتان اصفهان گفت:خرید تضمینى محصول گندم از شروع 

برداشت تاکنون 38 هزار و 302 تن به مراکز خرید گندم تحویل شد.
،محسن حاج عابدى مدیر سازمان تعاون روستایى استان اصفهان با اشاره به برداشت محصول 
گندم از اراضى کشاورزى استان اصفهان اظهار داشت: خرید تضمینى محصول گندم از شروع 

برداشت تاکنون بالغ بر 38 هزار و 302 تن بوده است.
او افــزود: برداشــت محصــول گنــدم از شهرســتان اردســتان و از نیمــه خردادمــاه

 آغاز شد.
مدیر سازمان تعاون روستایى استان اصفهان بیشــترین خرید تضمینى گندم را در شهرستان اصفهان اعلام 

کرد و افزود: تاکنون خرید تضمینى گندم از مزارع شهرستان هاى اصفهان، برخوار، مبارکه، اردستان، شاهین شهر، فلاورجان 
و نجف آباد انجام شده است.

او اضافه کرد: عملیات برداشت گندم ادامه دارد و با شروع برداشت در شهرستان هاى غرب اصفهان، خرید تضمینى گندم در 
این مناطق هم انجام خواهد شد.

سقف اجاره بهاى مسکن در کلان شهر اصفهان 20 درصد است
رئیس اتاق اصناف استان اصفهان گفت:سقف اجاره بهاى واحدهاى مسکونى در کلانشهر اصفهان تا 20 
درصد و بقیه شهرها تا 15 درصد افزایش خواهد داشــت که مبناى آن قرارداد سال گذشته مستاجر با 
موجراست. رسول جهانگیرى رئیس اتاق اصناف استان اصفهان با اعلام اینکه سقف اجاره بهاى مسکن در 
کلان شهر اصفهان 20 درصد است، اظهار داشت: در آخرین جلسه با استاندار اصفهان موضوع قانونمندى 

اجاره بهاى واحد هاى مسکونى مطرح و پیشنهاد تعیین سقف اجاره بهاى مسکن از اصفهان به پایتخت ارائه 
شد که در روز گذشته همین پیشنهاد توسط ریاست جمهورى ابلاغ شد.

او افزود: سقف اجاره بهاى واحد هاى مسکونى در تهران تا 25 درصد، کلانشهر ها از جمله اصفهان تا 20 درصد و بقیه 
شهر ها تا 15 درصد افزایش خواهد داشت که مبناى آن قرارداد سال گذشته مستأجر با موجر است.

رئیس اتاق اصناف استان اصفهان بیان داشت: این تمدید افزایش اجاره بهاى مسکن در شرایط امروز که جامعه زیر فشار اقتصادى ناشى 
از کرونا قرار دارد لحاظ مى شود و قرار است تا سه ماه بعد از اعلام پایان کرونا توسط وزارت بهداشت تداوم داشته باشد.

او اضافه کرد: ابلاغیه سقف اجاره بهاى مسکن به چهار هزار و 500 واحد مشاور املاك پروانه دار در شهرستان اصفهان ابلاغ شده و ضمانت 
اجرایى آن از طریق دستگاه قضائى خواهد بود.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــه
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 از سرگیرى فعالیت 
اصناف و صنایع، فرا 

رسیدن تابستان 
زودهنگام و استفاده 
از وسایل سرمایشى 
از مولفه هایى است 
که مصرف برق را در 

تابستان بیش از پیش 
افزایش مى دهد

اگرچه شــیوع کرونا رشد 
مصرف برق در اصفهان را 
کاهش داد اما با عادى شدن 
شرایط میزان مصرف برق 
مشترکین اصفهانى نسبت 
به سال گذشــته افزایش 
یافته  اســت؛ از سرگیرى 
فعالیت اصنــاف و صنایع، 
فرا رسیدن تابستان زودهنگام و استفاده 
از وسایل سرمایشــى از مولفه هایى است 
که مصرف برق را در تابستان بیش از پیش 
افزایش مى دهد؛ با توجه به انتخاب شعار 
سال که در مسیر یک دهه اقتصاد مقاومتى 
بر «جهش تولید» تاکید دارد شــاهد آن 
هستیم که بیشترین میزان مصرف برق در 

بخش هاى غیر مولد تخصیص یافته است.
هر سال از نیمه خرداد تا نیمه شهریور بر 
مصرف بهینه برق تاکید مى شود؛ اگرچه 
با توجه به وجود قوانین و الزامات حکومتى 
از جمله قوانین برنامه توسعه کشور براى 
اصلاح الگوى مصرف انرژى و بهینه سازى 
مصرف تاکید شــده اما گویــى با جامعه 
مصرف زده اى روبرو هستیم که با مفهوم 

مصرف بهینه کمتر مأنوس است.
در اصفهان حدود 200 واحد لوسترفروشى 
فعال است که بیشتر آنها در خیابان فروغى و 
فردوسى متمرکز هستند؛ نور شدید آفتاب 
بر روشنى مغازه ها چیره شده اما لامپ هایى 
که به سرپیچ هاى لوســترها وصل شده 
اســت داخل مغازه هاى خیابان فروغى را 
روشن تر از روشن کرده اســت؛ عده اى از 
لوستر فروشان جنس شغلشان را وابسته 
به نور لوسترها مى دانند و معتقدند همین 
لوسترها با نورهاى رنگین است که در جذب 

مشترى مؤثر است.

    کودکى، برترین زمان فرهنگسازى 
مصرف بهینه برق

مفهوم «ارزش» با تمام تنوع کارکردى اش 
در یک کلمه خلاصه مى شــود، ارزیدن؛ 
ارزشــمند بودن. این مفهومى اســت که 
مى توان در نحوه برخــورد افراد جامعه با 
انرژى هاى محدود اعم از برق مورد بررسى 
قرار داد. مدیرکل روابط عمومى شــرکت 
توزیع بــرق اصفهان یکــى از مهمترین 
مؤلفه هاى میزان مصرف برق را در همین 
درك مفهوم «ارزش» دانســت و در این 
ارتباط اظهار داشــت: «ارزش» مفهومى 
است که همه ما با آن آشــنا هستیم و در 
زندگى مدام ارزش گذارى مى کنیم، درك 
«ارزش» برق براى صاحب ریخته گرى که 
سرمایه اش به برق وابسته است و یا کودکى 

که با قطعى برق مضطرب مى شــود و یا 
بیمارى که زیر دستگاه تنفس مصنوعى 
است و زندگى اش وابســته به برق است با 
افرادى که برق را با نرخ ارزان و مفت قبض 

مى سنجند متفاوت است.
محمد على اکبرى شهروندى که نسبت 
به مصرف بهینه برق دغدغه مند اســت 
 use)«را با مفهوم «ارزش بــه کارگیرى
value) آشــنا مى داند و گفت: این افراد 
نســبت به آینده فرزندان خود احساس 
مســئولیت مى کنند و ترجیح مى دهند 
هزینه هاى میلیاردى تولید برق را با مصرف 
بهینه در خدمت اشتغال و تولید رهسپار 

کنند.
«على اکبــرى» تاکید کــرد: على رغم 
سیاست هاى تشویقى به مشترکین خوش 
حســاب و عقد تفاهم نامه هاى متعدد و 
برنامه هاى عدیده در جهت فرهنگ سازى 
مصرف بهینه برق بر آموزش تاکید کردیم 
چراکه بر این باوریم که آموزش مهمترین 
جنبه فرهنگى مدیریت مصرف اســت و 
نتایج مهم و درازمدت آن بر کسى پوشیده 

نیست.

    روزهاى بدون خاموشــى در گرو 
مدیت مصرف برق

در محدوده شهرســتان اصفهــان 900 
هزار مشــترك خانگى وجود دارد که در 
سال قبل 29 درصد از مشترکین به دلیل 
رعایت الگوى مصــرف و کاهش مصرف 
نسبت به دوره مشابه سال گذشته مشمول 
دریافــت پــاداش شــده اند و 81 درصد 
مشــترکین اصفهانى به عنوان مشترکان 
خوش مصرف، در بازه الگــوى مصرف از 
انرژى پاك برق استفاده کرده اند اما نکته 
اینجاست که امسال با تابستان زودهنگام 
باید 5 هزارمگاوات مدیریت مصرف صورت 
بگیرد تا روزهاى بدون خاموشى را پشت 
سر بگذرانیم این در حالى است که در سال 
گذشته در اصفهان 100 مگاوات مدیریت 
مصرف انجام شد که امسال به 115 مگاوات 

افزایش یافته است.
در ایــن رهگذر مدیــرکل روابط عمومى 
وزارت نیــرو وضعیت برق اصفهــان را به 
همراه استان هاى خراسان شمالى، کرمان، 
خراسان جنوبى، کهگیلویه و بویراحمد، 
قزوین، البرز، تهران، همدان، اهواز حساس 
دانست و اظهار داشت: با توجه به شرایط 
اقلیمى کشور ما لازم است مصرف بهینه 

برق در تمام طول سال رعایت شود.
شــالوده موفقیت در بهینه سازى مصرف 

برق را فرهنگ سازى از نهاد خانواده است
صدیقه ببران شــالوده موفقیت در بهینه 
سازى مصرف برق را فرهنگ سازى از نهاد 
خانواده برشمرد و افزود: نهاد خانواده و پس 
از آن نهاد آموزش و پرورش نقش کلیدى و 
مؤثر در آموزش کودکان در مصرف بهینه 

آب و برق دارند.

وى اطلاع رسانى رسانه ها را هم در افزایش 
آگاهى بخشى در جامعه نسبت به مصرف 
صحیح و به جاى انرژى بــرق و آب مهم 
ارزیابى کرد و گفت: با انس و اعتمادى که 
مردم به رسانه ها دارند و از آنجا که رسانه ها 
حلقه ارتباطى جامعه با مسئولان هستند 
مى توان از این بســتر در جهت ارتقا سواد 

مصرف بهینه شهروندان کوشید.

    استفاده از طرح هاى تولید برق که 
سازگار با محیط زیست است

مدیرکل روابط عمومى وزارت نیرو نقش 
رسانه ها با اشاره به اینکه طرح هاى تولید 
برق که ســازگار با محیط زیست هستند 
هر روز با جذابیت اقتصادى وارد مدار بهره 
بردارى قرار مى گیرند، تصریح کرد: تولید 
برق از انرژى هاى تجدید پذیر باد و خورشید 
مورد تاکید وزارت نیرو است و امسال 825 
مگاوات از طریق همین منابع تولیدى وارد 

مدار شده است.
«ببران» توسعه برق هاى تجدید پذیر به 
ویژه در مناطق کم برخوردار کشــور را در 
اولویت برنامه هاى بهینه ســازى مصرف 
بــرق وزارت نیــرو معرفى کــرد و گفت: 
با بسته هاى تشــویقى وزارت نیرو مزارع 
خورشــیدى و بادى رونق گرفته است و 
چنانچه از پنل هاى تولیدى در داخل کشور 
استفاده شود در جهت «جهش تولید» بهره 
برداران از 30 درصد پاداش بیشتر بهره مند 

خواهند شد.
وى یکى از اقدامات بهینه ســازى مصرف 
برق را در بخش برق پاك اعلام کرد و افزود: 
در هفته گذشته نیروگاه هسته اى با ظرفیت 
تولید هزار مگاوات وارد مدار شد و با اینکه 
100 درصد جامعه شهرى و 99.7 درصد 
بخش روســتایى از نعمت برق برخوردار 
هســتند باید در جهت عرضه برق پایدار 
تلاش کنیم که قطعاً مشارکت آحاد جامعه 

را مى طلبد.
«ببران» با تاکید بر اینکه نرخ گذارى کالاى 
آب و برق در کشور ما بســیار ارزان است، 
تصریح کرد: سعى شده با حداقل اقدام هاى 
بازدارنده و با بسته هاى تشویقى و تقویت 
مسئولیت اجتماعى شهروندان را نسبت به 

مصرف بهینه آب و برق ترغیب کرد.

    تابستان زودرس و پیک مصرف برق 
زودهنگام

وى با اشاره به اینکه امسال به علت تابستان 
زودرس در هفدهم خردادماه پیک مصرف 
برق در کشــور زده شــد، تاکید کرد: در 
تمام طول ســال و به ویژه در ماه هاى تیر 
و مرداد و بین ســاعات 13 تا 17 همراهى 
لازم را با صنعت برق داشــته باشــند و از 
وســایل پرمصرف از قبیل ماشین لباس 
شویى، ظرف شویى، جاروبرقى، اتو در این 
ساعات اســتفاده نکنند؛ کولر آبى را روى 
دور کم بگذارند و در صورت اســتفاده از 
کولرگازى درجه آن را روى 24 تا 26 تنظیم 

کنند.
صنعت برق از صنایع استراتژیک و زیربنایى 
است؛ امروزه زندگى ما به این صنعت چنان 
وابسته شده است که هرگونه اختلالى در 
تأمین برق مطمئن و کافى مشکلات اساسى 
را پدید مــى آورد. اگرچه مى توان مصرف 
برق را به دو صورت «مدیریت بار» و «بهینه 
سازى مصرف برق» مدیریت کرد و مطابق 
با برنامه پنج ساله سوم قیمت برق به طور 
متوسط سالانه 20 درصد افزایش مى یابد 
اما هنوز هم رفتار مصرفى مشــترکین بر 
مصرف گرایى دلالت دارد؛ مصرف گرایى 
که به زعم جامعه شناســان علت آن را در 
ارزانى و در دسترس بودن همیشگى انرژى 

باید جست و جو کرد.

    مصرف بى رویه بــرق از دیدگاه 
روانشناسى

علیرضا شــریفى یزدى، جامعه شناس و 
روان شناس اجتماعى با اشــاره به اینکه 
در گذشته هاى نه چندان دور مردم براى 
تأمین انرژى مرارت مى کشیدند و با بهاى 
بیشترى آن را به دست مى آوردند، در گفت 
و گو با خبرنگار مهر اظهار داشت: نسل امروز 
در آپارتمان متولد مى شود و رشد مى کند و 
از طبیعت دور افتاده است. نسل امروزى 
با فشــردن کلیدى و بالا زدن پدالى به هر 

میزان انرژى دسترسى دارد.
وى افــزود: با توجــه به رشــد نامتوازن 
اجتماعــى و اقتصادى در جامعــه امروز، 
انرژى به صورت ارزان در دســترس قرار 

گرفته و مفت هم به هدر مى رود.

میراث آیندگان بهینه مصرف شود  ؛

خاموشى در کمین تابستان گرم اصفهان

گرماى زودتر از موعد و فرا رسیدن زودهنگام پیک مصرف 
برق، اصفهان را در معرض هشدار خاموشى در تابستان قرار 
داده است و تنها با مصرف بهینه برق در بخشهاى مختلف 

مى توان از این شرایط عبور کرد.

    امسال با تابستان زودهنگام باید 5 هزارمگاوات مدیریت مصرف صورت بگیرد تا روزهاى بدون خاموشى را پشت سر بگذرانیم

مهر
گـــزارش
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اخبار اصفهان
خـــبــــر

آبفا استان اصفهان به مسئولیت اجتماعى 
خود در ایام کرونا عمل کرد

مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان عنوان 
کرد: مجموعه ى شــرکت در ایــام قرنطینه، 
ایثارگرانه و به طور شــبانه روزى در حال خدمت رسانى به مردم بود، 

به طورى که در ایام نوروز هیچ گونه قطعى آب یا افت فشار نداشتیم.

مهندس هاشم امینى، شــیوع بیمارى کرونا را در افزایش مصرف آب شرب و 
بهداشت مؤثر دانست و گفت: با شروع فصل گرم و شیوع بیمارى کرونا مصرف 
آب شرب و بهداشت با افزایش 30 تا 40 درصدى همراه شده است که با توجه به 
محدودیت منابع آبى و تأسیسات آبرسانى از زاینده رود، لازم است شهروندان با 
پایبندى به مسئولیت اجتماعى و مصرف بهینه آب در حفظ این کالاى باارزش 

بکوشند.
وى با اشاره به ضرورت تأمین نیاز به مواد ضدعفونى کننده در اواخر اسفندماه 
گفت: در مدت دو شبانه روز، واحد تولید آب ژاول براى تأمین نیاز شهروندان به 
مواد ضدعفونى کننده توسط شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان دایر شد و 

روزانه هفت هزار لیتر آب ژاول با خلوص یک درصد تولید و عرضه شد.
امینى یکى از مهمترین بخش خدمات به مشترکین را عدم مراجعه حضورى به 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان دانست و بیان داشت: 23 خدمت در سامانه 
1522 به صورت غیر حضورى و شبانه روزى، به مشترکان خدمت رسانى مى 
کند که این امر خود در ایام کرونا و در کل خدمات دولت الکترونیک، نقطه عطفى 

در شرکت محسوب مى شود. 
مدیرعامل شرکت آبفا اســتان اصفهان با اشــاره به افزایش درگاههاى دفاتر 
پیشخوان به 110 دفتر در سطح استان اصفهان تصریح کرد: در سال گذشته با 
حذف قبوض کاغذى و ایجاد سامانه پیامکى اعلام قبوض، در راستاى حفظ محیط 

زیست و توسعه دولت الکترونیک کوشیدیم.

گـــزارش

مشکلات و پیشنهادات

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

شما  نیز مى توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

   590-با توجه به افزایش شدید هزینه تعمیر خودرو و پنج برابر شدن خدمات 
خوردویى در اصفهان بهتر نیست شهردارى نسبت به بهسازى روکش آسفالت 
خیابان ها دقت بیشترى داشته باشد، تا این دست اندازها وخراشیدگى هاى 
روکش آسفالت خیابان ها سبب نیاز به تعمیر بیشتر خود روهاى شهروندان 

نباشد .
   591- فیلم هاى نمایش خانگى قبلا که امکان توزیع گسترده وسریع نداشت 
هفته اى یکبار به بازار مى آمد، اما الان با وجود سایت هایى مانند نماوا ، فیلیمو یا 
سلام سینما که سریع فیلم ها را منتشر مى کنند، لزومى ندارد هفته اى یکبار این 
فیلم ها منتشر شود، بهتر است این فیلم ها با سرعت بیشترى به بازار وارد شود.

   592- آمار مبتلایان به کرونا به شدت در حال افزایش است با توجه به اینکه 
وزارت بهداشت تصمیم گیرى در مورد این موضوع را به عهده مراکز استان ها 
گذاشته، چرا استاندار اصفهان ومسئولین اقدامى در این زمینه نمى کنند، حتما 
مى بایســت اصفهان هم جزو مناطق قرمز قرار بگیرد تا در این مورد اقدامى 

صورت گیرد؟
   593-من یک مادر سرپرست خانواده هستم که تا قبل از شیوع کرونا با کار 
در آرایشگاه از پس مخارج  خودم وفرزندانم بر مى آمدم، اما از بعد از عید تا الان 
ورکود کار شرایطم جورى شد که مجبور شدم جواز کسبم را باطل کنم، اى کاش 

مسئولین کمى هم به فکر من و امثال من بودند.
   594-آنچنان مسئولین شرایط بد اقتصادى را گردن کرونا مى اندازند که 
انگار تا قبل از کرونا در این کشور همه چیز گل و بلبل بود ومردم هیچ مشکلى 

نداشتند.

صداى شما

3000483020

32274500

خـــبــــر

مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان خبر داد
برپایى نمایشگاه قطعات خودرو اصفهان با هدف بازگشت رونق به بازار

مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان  
از برگزارى شانزدهمین نمایشــگاه بین المللى قطعات، 

مجموعه ها و صنایع وابســته خودرو با حضور شرکت هاى برجسته 
کشور در اصفهان خبر داد.

به گزارش روابط عمومى شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان، على 
یارمحمدیان زمان برگزارى این نمایشگاه را شانزدهم تا بیستم تیرماه اعلام کرد 
و گفت: بیش از 75 شرکت معتبر و فعال از استان هاى اصفهان، تهران، گیلان، 
مازندران، البرز، فارس، خراسان رضوى، مرکزى، آذربایجان شرقى و کردستان در 

شانزدهمین نمایشگاه قطعات خودروى اصفهان حضور خواهند داشت.
وى با بیان اینکه نمایشگاه قطعات خودروى امسال اصفهان در مساحتى بالغ بر 
8000 مترمربع و در قالب سه سالن نمایشگاهى برپا مى شود، افزود: شرکت هاى 
فعال در حوزه طراحى و تولید قطعات خودرو، فعالان حوزه واردات، توزیع و فروش 
قطعات خودرو، ارائه کنندگان خدمات آموزشــى در زمینه خودرو و تعمیرات و 
اپلیکیشن هاى خدماتى خودرو در این نمایشــگاه به ارائه توانمندى هاى خود 

پرداخته اند.
مدیرعامل شرکت نمایشــگاه هاى بین المللى اســتان اصفهان، افزایش تعداد 
استان هاى شرکت کننده و تخصصى تر شــدن حوزه فعالیتى شرکت کنندگان را از جمله 

ویژگى هاى شانزدهمین نمایشگاه تخصصى قطعات خودرو اصفهان دانست و تصریح کرد: 
اضافه شدن یک روز به مدت زمان برگزارى نمایشگاه به منظور بهره بردارى بهینه از این رویداد 
و گستردگى زمینه فعالیت مشارکت کنندگان از جمله ویژگى هاى دیگر این نمایشگاه به 
شمار مى رود. وى با تاکید بر اینکه شانزدهمین نمایشگاه بین المللى قطعات خودرو اصفهان 
با رعایت کامل پروتکل هاى بهداشتى برگزار خواهد شد، ادامه داد: این رویداد نمایشگاهى با 
نظارت کارشناسان دانشگاه علوم پزشکى اصفهان برپا مى شود و شرکت نمایشگاه اصفهان 
نیز تمامى تلاش خود را به کار مى گیرد تا شرایط لازم براى رعایت پروتکل هاى بهداشتى و 
جلوگیرى از شیوع کرونا را فراهم آورد. یارمحمدیان یکى از اصلى ترین راهکارهاى تقویت 
صنعت قطعه سازى خودرو را ایجاد روزنه هاى روشن از طریق برگزارى نمایشگاه براى بهبود 
وضعیت فعالان این عرصه دانست و تاکید کرد: نمایشگاه قطعات خودرو اصفهان در سال هاى 
گذشته توانسته شرایطى ایجاد کند که بهترین شرکت هاى فعال در این عرصه حضور داشته 
باشند؛ بر همین اساس، شانزدهمین نمایشگاه بین المللى قطعات خودرو، مجموعه ها و صنایع 
وابسته به یکى از بزرگترین رویدادهاى صنعتى و بازرگانى کشور تبدیل شده است. به گفته 
مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان، نمایشگاه قطعات خودرو از ابتدا با 
هدف ارائه قابلیت ها و توانمندى هاى شرکت ها و هدایت آنها به بازارهاى گسترده تر پایه گذارى 

شده و در حال برگزارى است.
شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان 
قطعات، از برگزارى شانزدهمین نمایشــگاه بین المللى قطعات، از برگزارى شانزدهمین نمایشــگاه بین المللى قطعات، 

کشور در اصفهان خبر داد.

به گزارش روابط عمومى شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان، على 
یارمحمدیان زمان برگزارى این نمایشگاه را شانزدهم تا بیستم تیرماه اعلام کرد 

و گفت: بیش از 
مازندران، البرز، فارس، خراسان رضوى، مرکزى، آذربایجان شرقى و کردستان در 

شانزدهمین نمایشگاه قطعات خودروى اصفهان حضور خواهند داشت.
وى با بیان اینکه نمایشگاه قطعات خودروى امسال اصفهان در مساحتى بالغ بر 
8000 مترمربع و در قالب سه سالن نمایشگاهى برپا مى شود، افزود: شرکت هاى 
فعال در حوزه طراحى و تولید قطعات خودرو، فعالان حوزه واردات، توزیع و فروش 
قطعات خودرو، ارائه کنندگان خدمات آموزشــى در زمینه خودرو و تعمیرات و 
اپلیکیشن هاى خدماتى خودرو در این نمایشــگاه به ارائه توانمندى هاى خود 

پرداخته اند.
مدیرعامل شرکت نمایشــگاه هاى بین المللى اســتان اصفهان، افزایش تعداد 
استان هاى شرکت کننده و تخصصى تر شــدن حوزه فعالیتى شرکت کنندگان را از جمله 

شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان مدیرعامل 

به گزارش روابط عمومى شرکت نمایشگاه هاى بین المللى استان اصفهان، على 
یارمحمدیان زمان برگزارى این نمایشگاه را شانزدهم تا بیستم تیرماه اعلام کرد 

و گفت: بیش از 
مازندران، البرز، فارس، خراسان رضوى، مرکزى، آذربایجان شرقى و کردستان در 

شانزدهمین نمایشگاه قطعات خودروى اصفهان حضور خواهند داشت.
وى با بیان اینکه نمایشگاه قطعات خودروى امسال اصفهان در مساحتى بالغ بر 

8000
فعال در حوزه طراحى و تولید قطعات خودرو، فعالان حوزه واردات، توزیع و فروش 
قطعات خودرو، ارائه کنندگان خدمات آموزشــى در زمینه خودرو و تعمیرات و 
اپلیکیشن هاى خدماتى خودرو در این نمایشــگاه به ارائه توانمندى هاى خود 

پرداخته اند.
مدیرعامل شرکت نمایشــگاه هاى بین المللى اســتان اصفهان، افزایش تعداد 

اخبار اصفهان
خـــبــــر
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  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

استخدام کارشناس فروش آقا با 
شرایط عالی و پرستیژ بالا در اصفهان

تلفن 03136260387

استخدام حسابدار خانم در یک 
شرکت بازرگانی معتبر در اصفهان

موبایل 09133860531

استخدام مسئول دفتر مدیر عامل 
در یک شرکت معتبر بازرگانی
rmk.estekhdam@gmail.com

استخدام بازاریاب با حقوق و مزایا در 
دفتر فنی فرادید در اصفهان

موبایل 09137105163

استخدام Full-Stack Developer در 
شرکت ویوا پترو آسیا در اصفهان

shams@vivapetro.com

مؤسسه فدرال ارزیابی ریسک 
در آلمان اما می گوید: در حال 
حاضر هیچ موردی که در آن 
ثابت شده باشد، انسان از راه 
خوردن مواد غذایی آلوده، به 
ویروس جدید کرونا مبتلا شده 
اســت، وجود ندارد. سازمان 
جهانی بهداشت و سازمان غذا و دارو آمریکا هم 

این مسئله را تأیید کرده اند.
این ویروس در درجــه اول از طریق قطرات 
آب دهان یعنی هنگام عطسه، سرفه، بازدم یا 

"صحبت کردن" منتقل می شود.
اگر شمار کافی از این ویروس به مخاط بینی، 
دهان یا چشم فرد وارد شود، این فرد به بیماری 
مبتلا می شود. لازمه مبتلا شــدن، در کنار 
شرط ورود مقدار کافی از این ویروس به مخاط 
نامبرده، الزاما زخمی بودن این مخاط نیست. 
بلکه بیشتر این نکته است که این ویروس به 
گیرنده های پروتئینی خاصی نیاز دارد که بتواند 

با آنها به سلول های میزبان نفوذ کند.
آیا انتقال از راه خوردن مواد غذایی ممکن 

است؟
در مورد مواد غذایی و گزینه انتقال از این طریق 

گفته می شود، یک فرد مبتلا باید روی گوشت یا 
مثلا میوه یا هر ماده غذایی دیگری عطسه کرده 
باشد یا این مواد را با دســت آلوده به ویروس 
لمس کرده باشد و فرد دیگری در مدت زمانی 
کوتاه پس از این تماس، به همان مواد دست 
زده و دستش را به سوی صورت برده باشد. تنها 

در این صورت آلودگی و انتقال ممکن است.
پژوهشگران آلمانی می گویند، به دلیل ثبات 
و مانایی نسبتا کم این ویروس در محیط، این 
احتمال بســیار پایین و تنها بلافاصله پس از 

آلودگی اول امکان پذیر است.
تحقیقات جدید نشــان می دهنــد که پس 
از آلودگی شــدید ســطوح به ویروس ، این 
ویروس ها در سطوح مختلف مدت کوتاهی 
قدرت بیماری زایی را حفــظ می کنند: تا ۴ 
ساعت روی سطوح مسی، تا 2۴ ساعت روی 
ســطوح مقوایی و 2 تا 3 روز روی اســتیل یا 

پلاستیک.
پژوهشگران بیشتر مشــکل را در بازارهای 
فروش گوشت و ماهی که در آنها حیوانات زنده 

هم به فروش می رسد، می بینند
این ویروس ها برای تکثیر بــه میزبانی زنده 
نیاز دارند و میزبان طبیعی آنها با اســتناد به 
پژوهش ها بر روی "دی ان ای"، احتمالا خفاش 
است. اما این ویروس چگونه از خفاش به انسان 
منتقل شده است. "کاتری یالاوا"، محقق در 
یکی از دانشــگاه های در فنلاند که سرگرم 
تحقیق درباره این موضوع است می گوید که 
در بازار ماهی فروشان ووهان، تنها محصولات 
دریایی فروخته نمی شود بلکه حیوانات وحشی 
از جمله خفاش هم به فروش می رسد. به گفته 

این پژوهشــگر این باور در میان مردم چین 
وجود دارد که خوردن گوشت حیوانات عجیب  

و نادر، مزایایی برای سلامتی انسان دارد.
بازارهایی که در آنها حیوانات زنده گوناگون 

عرضه می شوند
شستشو و حرارت کمک می کند

خلاصه اینکه در خرید مواد خوراکی باید به 
نکات بهداشتی عمل کرد، دست ها را شست و 
با ماسک به خرید رفت. همچنین در خانه مواد 
خریداری شده را از کیسه خرید بیرون آورد و 
پس از جاسازی آنها دوباره دست ها را شست. 
توصیه می شــود که پیش از خوردن میوه و 
سبزیجات آنها را بشوییم. آب شمار زیادی از 

ویروس ها را دور می کند.
نوشیدن آب آشامیدنی بی خطر است چرا که 
در مرحله تصفیه ویروس ها از بین می روند. در 
خانه، می توان ویروس های احتمالی را با حرارت 
دادن کاهش داد که این مسئله در مورد ظروف 

و مواد غذایی هم صدق می کند.
کندن پوست سیفی جات و میوه خطر بسیار 
پایین انتقال ویروس از طریق این مواد خوراکی 
را باز هم کمتر می کند. توصیه می شود از آنجا 
که پوست بسیاری از این سبزیجات و میوه ها 
حاوی موادی باارزش است، برای اطمینان از 
عدم آلودگی و برای اینکه پوستشان را نکنیم، 
از برس های مخصوص استفاده کنیم و خود این 
وسیله را هم به طور منظم با دمای 60 درجه در 

ماشین ظرفشویی یا از راه های دیگر بشوییم.
در خرید مواد خوراکی باید به نکات بهداشتی 
عمل کرد، دست ها را شســت و با ماسک به 
خرید رفتدر پاســخ به این پرســش که آیا 

شستشوی سبزیجات با ســرکه می تواند به 
کشــتن میکروب ها کمک کند؟ باید گفت 

معلوم نیست.
شــواهدی وجود دارد که نشــان می دهد، 
ویروس های کرونا PH پایین تر از ۴ را به راحتی 
تحمل نمی کنند. اما معمولا مدت زمانی که 
میوه ها و سبزیجات در سرکه قرار داده می شوند 
برای غیرفعال کردن این ویروس کافی نیست.

در مورد فریز کردن مــواد هم از بیماری های 
مرس و ســارس کوویــد 1 می دانیم که این 
ویروس ها می توانند تا دو ســال هم در فریزر 
همچنان قدرت بیماری زایــی خود را حفظ 

کنند.

ویروسی که از دهان وارد می شود، زنده 
می ماند؟

اما اگر ویروس ها بالاخره به یک طریقی با مواد 
خوراکی وارد دهان شوند آیا احتمال اینکه در 

گلو بمانند وجود دارد؟
احتمال این مســئله بســیار کم است ولی 
پژوهشگران هنوز پاسخ دقیقی برای این مورد 
ندارند. اما آنچه مسلم است این است که این 
ویروس ها اگر با مواد خوراکی وارد معده  شوند، 
در محیط اسیدی معده یا زنده نمی مانند یا 
احتمال زنده ماندنشان بسیار پایین است. در 
مخاط روده هم هرچند وجــود گیرنده های 
پروتئینی برای ویروس ها به اثبات رســیده 

است اما امکان تکثیر آنها تا کنون با استناد به 
مطالعات مؤسسه فدرال خطر آلمان به اثبات 

نرسیده است. 
اما این نکته هم گفتنی اســت که مواردی از 
وجود ســارس کووید 2 در آزمایش مدفوع 
برخی بیماران به اثبات رسیده است. اما شاید 
این مواد از طریق خون به روده و ســپس به 

مدفوع راه پیدا کرده اند.
بنابر گزارش دویچه وله، با این تفاصیل، درباره 
ابتلای شمار زیادی از کارکنان کارخانه های 
گوشت باید گفت موضوعی که مشخص است 
این است که نرخ بالای ابتلا را باید به شرایط 

نامناسب محیط کار نسبت داد.

ابتلا به کرونا از طریق خوردن ممکن است؟  
مواد خوراکی آلوده به ویروس جدید کرونا بی خطر نیستند اما 

متخصصان می گویند که تاکنون موردی از ابتلا از طریق خوردن 

این مواد دیده نشده هرچند این متخصصان همچنان از خطر 

بازارهای فروش گوشــت که در آن حیوانات زنده هم به فروش 

می رسند، می گویند.

پژوهشگران 
بیشتر مشکل را 

در بازارهای فروش 
گوشت و ماهی که 

در آنها حیوانات 
زنده هم به فروش 
می رسد، می بینند

ایسنا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

استخدام کارشناس خرید در یک 
شرکت معتبر فنی و مهندسی

estekhdam.job1399@gmail.com

استخدام کارشناس صادرات/ 
واردات درآروین آفاق پارسیان

job@arvinegroup.com

کارمند ساده پاره وقت )ترجیحا 
دانشجوی رشته برق( در اصفهان

تلفن 031322۴3372

 PHP Laravel استخدام برنامه نویس
در شرکت پرمند در اصفهان

تلفن 0313۴۴38905

استخدام کارمند دفتری آقا در 
اصفهان

واتساپ 0913170808۴

استخدام کارشناس فروش و 
بازاریابی  در فناوری اطلاعات 

پاسکال سیستم پویا
info@dorsaportal.com

استخدام کارشناس فروش آقا در 
یک شرکت تولیدی در اصفهان

موبایل 091337۴۴898

استخدام کارشناس فروش در 
شرکت داروسازی گل دارو
hr@goldaruco.com

استخدام کارشناس حسابداری در 
شرکت گلستان در اصفهان

job@golestan.com

استخدام برنامه ریز تولید و مسئول 
فنی در آسیا پلاستیک هوپاد

تلفن 031333۴1113

استخدام پشتیبان هاستینگ در یک 
شرکت معتبر در اصفهان
موبایل 09128583363

معاون وزیر بهداشت: واکسن کرونا تا سال دیگر به دست ما نمی رسد
معاون بهداشت وزیر وزارت بهداشت با بیان اینکه متاسفانه واکسن کرونا تا سال دیگر بدست ما نخواهد رسید، تاکید 
کرد: صنعتگران کشور باید خود را با تولید همراه با زندگی مسالمت آمیز با کرونا به مدت دو سال آماده کنند.علیرضا 
رئیسی با تاکید بر اینکه ویروس کرونا تا کنون نه درمان مشخصی دارد و نه واکسنی برای آن یافت شده است، گفت: با 

توجه به اینکه تا کنون درمان و واکسن کرونا یافت نشده، در نتیجه باید راه های غیر درمانی برای مقابله با آن باید در پیش 
بگیریم.معاون وزیر بهداشت در ادامه با اشاره به وظایف بخش صنعت در مقابله با کرونا خاطر نشان کرد: امروز بخش صنعت 

سه وظیفه اصلی بر عهده دارد که مهم ترین آن سرپا نگه داشتن این بخش است. به لطف خدا در ایران و در اوج شیوع کرونا این 
بخش تاب آورد. افتخار و کاری بزرگ است که در اوج شیوع کرونا فروشگاه های ما خالی نشدند.رئیسی ادامه داد: دومین ماموریت 

بخش صنعت در مقابله با کرونا این است که سلامت خانواده صنعت را که حدود 1۴ میلیون نفر نیروی کار خود و اعضای خانواده آنها که در مجموع 50 میلیون 
نفر  هستند، حفظ کند.وی سومین ماموریت بخش صنعت را ادامه فعالیت در زمینه تولید اقلام و تجهیزات مورد نیاز بخش درمان عنوان کرد و گفت: اوایل 
بیماری ما غافل گیر شدیم و پرسنل ما حتی ماسک نداشتند، اما صنعت به سرعت وارد شد و با تغییر خطوط تولید خود، اقدام به تولید اقلام و تجهیزات مورد نیاز 
بخش درمان کردند. امروز ما به صادرات اقلام و تجهیزاتی از قبیل ونتیلاتور وارد شده ایم.معاون وزیر بهداشت در پایان با بیان اینکه مطمئن باشید که متاسفانه 
واکسن تا سال دیگر بدست ما نخواهد رسید، تاکید کرد: صنعتگران کشور باید خود را با  تولید همراه با زندگی مسالمت آمیز با کرونا به مدت دو سال آماده کنند.

گام های تند ایران در ساخت واکسن کرونا
وزیر بهداشت ضمن اعلام اقدامات موثر ایران در ساخت واکسن کووید-19 گفت: اغلب تست های مدل های حیوانی این 
واکسن پاس شده و در آینده بسیار نزدیک برای کلینیکال ترایال )مطالعات بالینی( در انسان وارد عمل خواهیم شد.دکتر 
سعید نمکی با اشاره به درس های کووید 19 به دنیا، گفت: کووید-19 گرچه برای دنیا بلا بود، اما درس های بزرگی هم به 

دنیا آموخت؛ اولین درس این بود که دنیا در عین ادعای آگاهی، اما بسیار ناآگاه است به آنچه که می تواند اقتصاد، فرهنگ 
و تمام زیربناهای کشورها را تحت تاثیر قرار دهد.وی افزود: دومین درس کووید-19 به دنیا آن بود که عده ای علیرغم اعلام 

قابلیت ها و بضاعت ها  آنگونه که می گویند قدرتمند و دارای بضاعت نیستند و نشان داد کشورهایی مثل جمهوری اسلامی ایران در 
اوج تحریم و اوج بستن دست ها، می توانند  در این اقیانوس شنا کنند؛ به طوری که در طی کمتر از 60 روز و به همت تولید کنندگان داخلی، 

از وارد کننده به تولید کننده و بعد هم به صادر کننده مایحتاج مدیریت کووید19 بدل شدیم و این از افتخارات ملی است.د.وزیر بهداشت همچنین گفت: خبر 
خوش برای مردم آن است که خوشبختانه ما در ساخت واکسن کووید-19 گام های موثری برداشتیم و امروز تعداد قابل توجهی از دانشمندان ما با تکیه بر دانش 
بومی و استفاده از تجربیات جهانی در کنار یکدیگر در ساخت واکسن کووید19 گام های تندی را برمی دارند. خود نیز در چهار ماه گذشته لحظه به لحظه کنارشان 
بودم و موارد را دنبال کردم و البته اقدامات را خیلی هم با فریاد اعلام نکردیم. اعلام می کنم که در ساخت واکسن علیه کووید-19 گام های موثری برداشته ایم 

و اغلب تست های مدل های حیوانی پاس شده و در آینده بسیار نزدیک برای کلینیکال ترایال )مطالعات بالینی( این واکسن در انسان وارد عمل خواهیم شد.

گزارش

در حالی که در مقابل تهدید کرونا، تمام امیدها به 
تولید واکسن است و دنیا در تکاپو و رقابت ساخت این واکسن به سر می برد، برخی ادعاهای ضد واکسن 
و خلاف واقع از سوی برخی کاربران فضای مجازی مطرح می شود؛ ادعاهایی که می تواند تهدیدی برای 

سلامت کودکان و بازگشت بیماری های قابل کنترل با واکسن باشد...
برنامه  واکسیناسیون ملی از سال 63 در کشورمان آغاز شد و اکنون به پوشش بیش از 98 درصدی 
رسیده است. بر اساس همین برنامه نیز ایران توانسته کاهش چشمگیری در مرگ و میر نوزادان و 
کودکان داشته و به افتخاراتی نظیر دریافت سند حذف سرخک از سازمان جهانی بهداشت، کنترل 19 

ساله فلج اطفال و... دست یابد.
در مجموع جنجال های خلاف واقع و غیرعلمی اخیر بر سر واکسیناسیون در حالی مطرح می شود که 
ایمن  سازی دوران کودکی یک سرمایه گذاری جهانی برای نجات زندگی سالیانه حدود 2.6 میلیون 

نفر در دنیا است.  
اثربخشی غیرقابل انکار واکسن ها

در هیمن راستا،   دکتر سید محسن زهرایی_رئیس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت 

بهداشت در گفت وگو با ایسنا، با بیان این که اولین واکسن در شکل جدید در 210 
سال قبل تولید شده است،   گفت: پس از آن واکسن های متعدد ساخته شده است 
که جامعه بشری از آنها استفاده کرده است؛ در طول این سال ها خدمات بزرگی را از 

خود نشان داده اند و اثربخشی واکسن ها غیر قابل انکار است.  
وی با تاکید بر اینکه واکسیناسیون سالانه از بروز 3 میلیون مرگ جلوگیری می کند، 
تصریح کرد: از آنجایی که واکسن ها عموما برای کودکان استفاده می شوند در نتیجه 
وقتی کودکی سالم می ماند می تواند عمری طولانی کرده و به کشور خود خدمت کند.  

بیماری هایی که با واکسن کنترل شد
زهرایی درباره آثار واکسیناسیون در کشورمان، بیان کرد: سال ها قبل بیماری فلج اطفال 
یکی از بیماری های شایع در کشور ما بود که سالانه حدود هزار کودک دچار فلج دائمی 
می شدند. این بیماری در سال های قبل چنان در جامعه رایج بود که به عنوان مثال اگر 
کودکی پس از تزریق آمپول دچار فلج اطفال می شد، این تصور برای خانواده ها به وجود 
می آمد که تزریق آمپول باعث فلج شدن فرزندشان شده است. اکنون خوشبختانه با 
واکسیناسیون کودکان 19 سال است که هیچ موردی از فلج اطفال در کشور نداشتیم 
درحالیکه بیماری در کشورهای همجوار ما وجود دارد. علاوه بر فلج اطفال،   بیماری های متعددی از 

جمله سرخک، دیفتیری و... کنترل شده است.
کاهش موارد بروز هپاتیت به یک چهارم

وی با اشاره به واکسیناسیون علیه بیماری هپاتیت B،   افزود: پیش از آغاز واکسیناسیون علیه هپاتیت، 
حدود 2.5 تا ۴ درصد جامعه ما آلوده به ویروس هپاتیت بودند که امکان داشت علاوه بر آنکه خودشان 
دچار مشکلات کبدی و بیماری های جدی شوند، سایرین را نیز به این ویروس آلوده کنند. اگر این 
واکسیناسیون انجام نمی گرفت با توجه به میزان شیوع اعتیاد تزریقی، مشخص نبود اکنون وضعیت 
این بیماری در جامعه به چه شکل باشد. اما اکنون شیوع هپاتیت B حدود یک سوم تا یک چهارم نسبت 

به پیش از آغاز این واکسیناسیون کاهش پیدا کرده است.
وی درباره ادعاهای مطرح شده درباره اینکه در واکسن ها از جنین مرده و ... استفاده می شود، تصریح 
کرد: اگر قرار باشد بنده که تخصص پزشکی دارم در مورد ساخت ماهواره اظهار نظر کنم احتمالا قوی تر 

از چنین صحبت هایی نخواهد بود. هرکس باید در حیطه دانش و علم خود اظهار نظر کند.
زهرایی درخصوص احتمال بروز عوارض پس از تزریق واکسن، افزود: هرچیزی می تواند عوارض خود 
را داشته باشد، به عنوان مثال حتی هنگامی که یک استامینوفن ساده تهیه می کنید در بروشور داخل 
جعبه از عوارض احتمالی سخن گفته شده است. در این حالت باید دید منافع آن بر عوارضش پیشی 
خواهد گرفت یا نه که به استفاده از آن ادامه دهیم. در مورد واکسن ها از آنجایی که فرایند کنترل کیفی 
بسیار دقیق و پیچیده است، عوارض بسیار خفیف و ناچیز خواهد بود و عموما عوارضی هستند که 
ناشی از پاسخ سیستم ایمنی بدن نسبت به آنتی ژنی که وارد بدن شده است، خواهد بود.  تب یا درد 
موضعی از عوارضی هستند که ممکن است در 10 تا 20 درصد افراد مشاهده شود که همگی نشان 
دهنده پاسخ ایمنی بدن نسبت به ورود آنتی ژن است و سبب می شود در آینده فرد ایمنی نسبت به 
بیماری پیدا کند. عمده عوارضی که پس از تزریق واکسن ها می بینیم ناچیز است که در مقابل فواید 

آن قابل چشم پوشی است.  
خطر بازگشت بیماری ها، در صورت بی توجهی به واکسیناسیون کودکان

وی در ادامه خاطرنشان کرد: طی حدودا ۴ ماه اخیر که بیماری کووید19 در کشور پدیدار شده است 
همه ابعاد زندگی مردم تحت تاثیر قرار گرفته است. علی رغم اینکه توصیه هایی به ماندن در خانه و عدم 
خروج از منزل در موارد غیرضروری می شود، باید خانواده ها توجه کنند دستاوردهایی که در سلامت 
کودکان به دست آوردیم به علت پوشش بالای واکسیناسیون است و اگر فرضا به دلیل بیماری کرونا، 
واکسن کودک را به تعوق بیندازیم، این دستاوردها را از دست داده و پوشش واکسیناسیون ما کاهش 
می یابد و بیماری های کنترل شده ممکن است بازگردند. پوشش واکسیناسیون مهم ترین سد دفاعی 

در برابر بیماری ها برای کودکان است.  
واکسیناسیون کودکان را به تعویق نیندازند

زهرایی با اشاره به اینکه طی ۴ ماه اخیر با کاهش مراجعه مردم برای دریافت واکسن مواجه شدیم، 
تصریح کرد: تلاشمان این است از خانواده ها بخواهیم واکسیناسیون فرزندان شان را به تعویق نیندازند 
تا بازگشت بیماری ها تهدیدی برای سلامت کودکان نباشد.  ممکن است کرونا تا یک یا دو سال آینده 
با ما باشد و اگر قرار باشد به دنبال آن واکسیناسیون فرزندان مان را به زمان های دیگر موکول کنیم، 

فرزندان مان در معرض بیماری ها قرار خواهند گرفت.

جنجال های ضد واکسن و خطر بازگشت بیماری ها

چه سرفه ای نشانه 
کووید-۱۹ تلقی می شود؟

سرفه، تب و احساس خستگی از جمله علائم 
شایع بیماری کووید-19 است و به همین دلیل 
بیمار احساس می کند که دچار سرماخوردگی 
یا آنفلوآنزا شده است.تشخیص به موقع ابتلا به 
کووید-19 به منظور پیشــگیری از انتقال آن 
و جلوگیری از بروز دیگــر پیامدهای آن حائز 
اهمیت است. یکی از راه ها، بررسی چگونگی 
سرفه کردن است تا مشخص شــود سرفه از 
بیماری کووید-19 نشــات گرفته یا عوامل و 

بیماری های دیگر موجب سرفه شده است.
سرفه ناشــی از بیماری کووید-19 خشک و 
مداوم است و فرد را دچار تنگی نفس می کند. 
به همین دلیل است که این بیماری بافت های 
ریه را تحریک می کند. با پیشروی بیماری در 
بافت های آسیب دیده ریه مایع جمع می شود 

که در این شرایط فرد احســاس تنگی نفس 
بیشتری را تجربه می کند زیرا بدن قادر به تامین 

اکسیژن مورد نیاز خود نیست.
به گفته متخصصان، سرفه های گاه به گاه نگران 
کننده نیست اما زمانیکه سرفه ها برای هفته ها 
ادامه پیدا کند، همراه با خون باشــد، موجب 
تغییر رنگ خلط شده، با تب، احساس منگی 
و خستگی همراه باشــد ضرورت دارد بیمار به 

پزشک مراجعه کند.
سرفه خشک یا مرطوب

افراد ممکن است بر اثر شرایط و بیماری های 
دیگر و نه بیماری کووید-19 دچار علائم سرفه 
شوند. ســرفه مرطوب با خلط همراه است اما 
سرفه خشک مشــابه با آنچه در بیماران مبتلا 
به کووید-19 مشاهده می شود با خلط همراه 
نیســت و به طور معمول از قسمت پشت گلو 
آغاز می شود. همچنین در سرفه خشک مجرای 
تنفسی باز نمی شود و اغلب افراد این سرفه را 

آزاردهنده توصیف می کنند.
هرچند، ممکن است ابتدا سرفه خشک باشد 
و در نهایت به سرفه مرطوب تبدیل شود. این 
شرایط در بیماران مبتلا به ذات الریه مشاهده 
می شود که اغلب فرد دچار سرفه های خشک 
شده اما با پیشرفت بیماری کیسه های هوایی 
ریه با ترشحات التهابی پر شده و موجب بروز 

سرفه مرطوب می شود.
به گزارش مدیکال دیلــی، درصورتیکه برای 
بررســی وضعیت ســلامت خود به پزشــک 
مراجعه کنید معمولا این ســوالات از شــما 
پرسیده می شود:- ســرفه  چه مدت زمان به 
طول می انجامد؟- شدت سرفه  در چه موقع از 
شبانه روز بیشتر اســت؟- سرفه  با چه صدایی 
همراه است؟- آیا سرفه موجب بروز علائمی از 

قبیل استفراغ، سرگیجه یا بی خوابی می شود؟
- سرفه چه شــدتی دارد؟ آیا در فعالیت های 

روزانه خلل ایجاد می کند؟

۱۵ روز دیگر آمار کرونا 
بدتر خواهد شد 

معاون بهداشت دانشــگاه علوم پزشکی 
تهران، با عنوان این مطلب که همچنان 
در اپیدمی کرونا به ســر می بریم، گفت: 
15 روز دیگر میزان بروز، بستری و مرگ 
و میر بیماران کرونایی بیشتر خواهد شد.

 علی رضا دلاوری، افزود: نزدیک به 5 ماه 
است که بیماری کرونا به صورت رسمی 
وارد کشورمان شده و این اپیدمی هنوز 
ادامه دارد.وی ادامه داد: بسیاری از افراد 
علمی و دانشگاهی معتقدند که افزایش 
دوباره افراد مبتلا ادامه اپیدمی است که 

از یک ماه پیش شروع شده است.
دلاوری افــزود: با تغییر سیاســت ها در 
تصمیم گیری ها، پیش بینی می شد که 

مردم چنین رفتاری نســبت به بیماری 
داشته باشند و محافل علمی این موضوع 
را تأییــد می کردند.معــاون بهداشــت 
دانشگاه علوم پزشکی تهران، تاکید کرد: 
15 روز دیگر میزان بروز، بســتری ها و 
مرگ و میرهای کرونایی افزایش خواهد 
یافت که ناشی از رها شــدن رفتارهای 
بهداشــتی و عدم رعایــت پروتکل های 
بهداشتی است.وی افزود: متأسفانه این 
نشانه های علمی مورد توجه قرار نگرفت. 
در حالی که ابتدا وقتی بیماری وارد کشور 
شد، خوب مدیریت کردیم، اما در ادامه 
شاهد عدم توجه به توصیه های بهداشتی 
هستیم که باعث شــده امروز با افزایش 
موارد ابتلاء مواجه شــویم.دلاوری ادامه 
داد: مــردم و دولت دل نگــران اقتصاد 
بودند که چنین تصمیماتی اتخاذ شــد، 

اما جاهایی که ربطی به اقتصاد نداشت 
و می توانســتیم تحمل بیشتری داشته 
باشیم، زود رها شــدند.وی گفت: وقتی 
در اپیدمی بیماری هســتیم، اختیاری 
شدن امور معنا ندارد. مردم و کسانی که 
با مردم سر و کار دارند، بیماری را شوخی 
گرفته اند. اینکه از ماسک استفاده نکنیم 
و عده ای این بیماری را به بازی بگیرند، 
قطعاً دچار مشــکل خواهیم شد.وی با 
اعلام اینکه در حال حاضــر 50 درصد 
تســت های کرونا منجر به بستری بیمار 
می شود، گفت: باید به سمت مراقبت های 

در منزل برویم.
دلاوری با اشاره به فعالیت مراکز 16 و 2۴ 
ساعته برای خدمات دهی به مردم، افزود: 
در ایــن مراکز، تســت PCR به صورت 

رایگان برای مردم انجام می شود.



Sudoku

An estimated €6.2 billion was sold 
via the secondary foreign exchange 
market, known as Nima, for import 
since the beginning of current fiscal 
year (March 20) up until June 28.
Nima is an online platform affiliated 
to the Central Bank of Iran where 
exporters sell their overseas 
currency income and companies buy 
it for importing goods, machinery, 
equipment and raw materials. 
Of the said amount, €2.2 was secured 
via exporter revenue offered on 
Nima, the CBI’s public relations office 
said. 
The CBI injected €2.1 billion to help 
meet import needs. It said it allocated 
the forex “from its own resources” 

for importing basic goods, medical 
equipment and pharmaceuticals. 
Exporters used their own income to 
import €800 million worth of goods. 
Finally, the income of a third party 
exporting company accounted for 
€1.1 billion of the total currency in 
the mentioned period. 
As per rules, exporters can use their 
own overseas earning to import 
goods and machinery or allow a 
third party to do so. CBI said Nima 
recorded the highest currency trade 
in the past week (June 20-25).  
Accordingly, €260 million was 
bought by importers via Nima last 
week, marking a 37% increase 
compared to the preceding week.   

Imam Khomeini 
Airport Free Zone 
Organization to 
be established
The Ministry of 
Roads and Urban 
Development signed 
a memorandum of 
understanding (MoU) 
with the High Council 
of Free and Special 
Economic Zones on 
establishing the Imam 
Khomeini Airport Free 
Zone Organization.
The MoU was signed by 
the Roads and Urban 
Development Minister 
Mohammad Eslami and 
the Secretary of Iran’s 
High Council of Free and 
Special Economic Zones 
Morteza Bank, the news 
portal of IKAC reported.
This memorandum 
is aimed at realizing 
and implementing the 
policies and priorities 
of the government 
in order to achieve 
economic prosperity 
in the Imam Khomeini 
Airport City and create 
maximum synergy 
and coordination 
between the Ministry 
of Roads and Urban 
Development and 
the Secretariat of the 
Supreme Council 
of Free and Special 
Economic Zones.
Becoming the hub 
of freight transport 
and the second hub of 
passenger transport in 
the region are among 
the goals of the MoU.In 
December 2019, Eslami 
appointed Mohammad 
Mahdi Karbalaei as 
the new managing 
director of the Imam 
Khomeini Airport City 
(IKAC).The minister 
instructed Karbalaei 
to take measures for 
improving the airport 
city’s structure, 
executive management 
and operational 
processes to comply 
with international 
standards.Eslami also 
said IKAC’s newly-
established free trade 
zone is an opportunity 
for the country’s new 
t e c h n o l o g y - b a s e d 
companies to increase 
their exports.
“Located next to 
the capital, this 
free trade zone can 
become a powerful 
driving force for the 
country’s economic 
development,” he 
said.“This free zone 
should not be limited 
to imports; high-tech 
products should be 
exported from the 
zone,” the minister 
added.

economy
What’s News

ISFAHAN
N E W S

News

Economy
Wednesday ,July  1, 2020, No. 534

ISFAHAN
NEWS 04

Nima Deals Reach 6.2€b in 3 Months

During a Saturday 
visit to the 
production lines 
of SAIPA, the 
company’s CEO 
Javad Soleimani 
and Mohammad 

Hossein Shojaeifard, the 
dean of the university’s 
research faculty, signed 
a deal on expansion of 
collaborations, Asb-e 
Bokhar auto news website 
reported. 
The deal calls for 
establishing a specialized 
taskforce to design joint 
projects, absorb university 
graduates in the industrial 
unit as technical and 
scientific advisors, conduct 
research using university 
facilities and strengthen 
the role of academic center 
in SAIPA’s new projects.
They also discussed ways 
of further expanding ties 
for the benefit of both 
sides.
Soleimani said SAIPA 
intends to seek the help 
of university graduates, 
professionals and tech 
units born in the academic 
center to systematically 
transfer new technologies 
and knowhow to the 
automotive production 
lines. Also speaking at 
the event, Shojaeifard 
emphasized that 
universities should get 
more involved with key 
industries, especially 
the automotive sector, 
to help upgrade systems 
and expedite domestic 
production.
“The university’s 
research center has a 
considerable potential in 
terms of scientific level 
and equipment, which 
can be tapped to become 
SAIPA’s hub of research 

and experiment,” he added. 
The academia, tech 
ecosystem and industry 
can forge synergy to 
protect the domestic 
economy from the 
headwinds caused by US 
sanctions.
Key Triggers
Curbing reliance on foreign 
resources has been the 
ultimate goal of Iran’s 
economic sector, including 
auto production, which has 
compelled the two major 
automakers, Iran Khodro 
Company (IKCO) and 
SAIPA, to forge ties with 
the academia. 
In mid-May, IKCO said it is 
starting cooperation with 
the Electronics Support 
Fund for Research and 
Development to upgrade 
its production facilities. 
Affiliated with the 
Ministry of Industries, 
Mining and Trade, the 
fund is geared toward 
connecting knowledge-
based companies with 
major industrial units, 
helping both to develop 
their businesses. 
Back in February, Iranian 
auto parts manufacturer 
SAPCO signed multiple 
agreements with 
domestic knowledge-
based companies, as part 
of efforts for minimizing 
dependency on foreign 

suppliers.
SAPCO, which is a major 
parts supplier for IKCO 
and SAIPA, signed 80 
agreements with tech 
firms in a wide range 
of fields, including the 
production of electronic 
stability control system, 
hydraulic wheel for IKCO's 
Peugeot 206 model and 
refrigerant gas used in 
vehicles' cooling system.
The deals were signed 
during a tech event that 
was underway at the time 
in Tehran.
During the tech event, 
IKCO introduced 219 
technological needs of its 
production line and invited 
tech units to offer smart 
solutions. 
Defense Ministry’s 
Cooperation 
Iran’s Defense Ministry 
has also extended help 
to bolster automotive 
productivity and curb 
reliance on foreign auto 
part suppliers.
In early June 2019, the 
ministry started to 
share its technological 
capabilities with local 
car companies. With 
the ministry's support, 
homegrown substitutes 
for key imported car parts 
were supposed to be 
produced in Iran to curb 
the industry’s reliance on 

the global supply chain.
At present, IKCO has 
contracts with several 
ministry-affiliated firms 
and nine knowledge-based 
companies in 29 auto 
production projects.  
According to IKCO, these 
collaborations have 
resulted in the localization 
of 51 key auto parts, 
preventing the capital 
flight of up to €127 million 
per year, which figure will 
further increase when the 
new agreements come on 
stream.
In December 2019, IKCO 
was to utilize the technical 
and engineering expertise 
of eight industrial 
companies affiliated with 
the Defense Ministry. 
The initiative to increase 
the share of domestic auto 
part production was first 
launched by the Industries 
Ministry that also hailed 
similar moves by other 
carmakers. 
IKCO has signed several 
agreements with domestic 
SMEs since last fiscal year 
(started March 2019) to 
mass produce 32 other 
auto parts, which are 
expected to save up to 
€16.7 million annually.
Industry insiders hope 
that the efforts will yield 
sustainable benefits for 
the domestic auto industry.

Iran's Q1 Non-Oil Trade at 
$13.9b
: Iran’s non-oil trade stood at $13.98 billion during 
the first three months of the current fiscal year 
(March 20-June 20), of which exports accounted 
for $6.36 billion and imports for $7.62 billion, 
Mehdi Mirashrafi, the head of the Islamic Republic 
of Iran Customs Administration, says.
Iran exported over 21.92 million tons of non-oil 
goods worth $6.36 billion during the period to 
register a 43.98% and 45.12% decline in value and 
weight respectively year-on-year. 
Q1 imports weighed over 8.92 million tons worth 
$7.62 billion, posting a decrease of 26.76% in value 
and 0.78% in tonnage YOY.
The country posted a trade deficit of $1.26 billion 
over the first quarter of the current fiscal year. 
Noting that the Covid-19 pandemic disrupted 
normal economic activity around the world, the 
official said, “The decline in our exports in recent 
months is to blame on the outbreak of coronavirus 
and closure of borders. However, exports have 
begun to normalize since mid-June.”  
80% of Commercial Borders Reopened Since 
Covid-19
Almost all Iranian land borders were closed 
down after the outbreak of the novel coronavirus, 
some 80% of which have now, after more than 
four months of shutdown, been opened and are 
currently active, caretaker of the Ministry of 
Industries, Mining and Trade said recently.
“Trade is almost back to normal. We experienced a 
downfall in trade during the first few months of the 
current Iranian year [started March 20] because of 
the complications caused by the spread of Covid-19 
in domestic and international trade. But now we 
are back on track and are making up for the past 
four months,” Hossein Modarres Khiyabani was 
quoted as saying by ILNA.
The official noted that Iran plans to export a total 
of $41 billion worth of non-oil goods in the current 
Iranian year (March 2020-21).
Rouhollah Latifi, spokesman of the Islamic 
Republic of Iran Customs Administration, has 
recently expounded on the latest status of Iran's 
borders with neighboring countries. 
“Two of the crossings with the central government 
of Iraq, namely Mehran in Ilam Province and 
Khorramshahr in Khuzestan Province, are 
currently open for trade and the rest are closed. All 
border crossings with the Iraqi Kurdistan Region 
are open,” he was quoted as saying by IRNA.
The IRICA spokesman added that Razi and 
Bazargan rail border crossings with Turkey are 
active and bilateral trade is taking place through 
the two countries’ rail connections.
“All borders with the neighboring Azerbaijan 
and Nakhichevan region are open and active. 
Commercial crossings with Armenia have opened 
up as well. Our sea borders in the north of the 
country, namely Astara, Anzali, Hassanroud, 
Noshahr, Amirabad and Fereydounkenar, are fully 
active,” he said.
Latifi said limited trade with Turkmenistan is 
underway via railroad.
“All the 110 wagons that were held up at the Incheh 
Boroun border crossing in the northern Golestan 
Province for the past four months were let into the 
neighboring Turkmenistan last week,” he said.
Mirjaveh border crossing with Pakistan and all 
markets at the common border between the two 
countries are active and trade is taking place there 
just as usual, he added.
Sea borders with the UAE, Kuwait, Qatar and Oman 
in the south of the country, Latifi said, are active and 
commercial vessels are commuting like they did 
before the pandemic.

Iran’s major automaker SAIPA is strengthening 
cooperation with the University of Science and 
Technology to upgrade its products with the 
state-of-the-art technology.

SAIPA Strengthens Ties With Academia 
for Tech Upgrade

news

During the tech 
event, IKCO 
introduced 219 
technological 
needs of its 
production line 
and invited tech 
units to offer 
smart solutions. 
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Iran attaches 
importance to 
the issue from 
different aspects, 
spokesman for the 
Judiciary Gholam 
Hossein Esmaeili 

said at his weekly press 
conference.
Iran had wanted Judge 
Mansouri- who died 
recently in Romania and 
was an Iranian national- to 
be extradited and had called 
for having his case, Esmaeili 
said.
Iran has made no judgment 
about the issue and 
just has heard a story 
from the INTERPOL- the 
International Criminal 
Police Organization- which 
tells that Mansouri has been 
killed, the spokesman said.
Also, some documents, 
including photos of the 
dead and his passport, have 
been sent to the Judiciary, 
he added, stressing the 
importance of taking DNA 

test anyway.
As he stressed, Iran has 
been pursuing to transport 
the dead body to Iran in the 
shortest time.
To identify whether the 
death of the former judge 
has been caused due to 
suicide or attempted 
murder, Iran has called 
on INTERPOL and Legal 
Medicine Organization to 
travel to Romania to see 
the related documents, the 
spokesman noted.
Elsewhere, he talked of 
the case of Ruhollah Zam- 
administrator of Amad 
News counterrevolutionary 

website and television 
channel and said that Zam 
has been sentenced to 
death.
Also about the case of those 
who stirred up unrest in 
Iranian cities about nine 
months ago, Esmaeili said 
they should be responsible 
for their acts which led 
to damaging public 
properties.
Referring to the 
identification of those 
who were involved in the 
assassination of the anti-
terror commander of the 
Islamic Revolution Guards 
Corps (IRGC) Qods Force 

Lt General Soleimani by 
the US forces near Baghdad 
Airport in January,  Esmaeili 
said that Iran has stated 
over and over that it will not 
forgive the agents.
Either in Iran, in Iraq or 
any other places, they have 
to be brought to trial, he 
said, adding that Iran will 
call for international help 
whenever needed.
The assassination of 
Lieutenant General 
Soleimani was a terrorist 
act to kill a person, and it 
was not a political incident 
as some have claimed so, the 
spokesman concluded.

US Bullying JCPOA Parties to 
Violate It: Iran’s FM
Iran’s Foreign Minister Mohammad Javad Zarif slammed 
the US for bullying the parties to the 2015 nuclear 
deal between Tehran and world powers to violate the 
international accord.“The US isn't merely violating JCPOA 
and bullying others to do so, too. It also has dishonor of 
being first in UN history to punish law-abiding countries 
for NOT violating a Security Council res. I will present Iran's 
case to the Council @ abt noon ET, Tues,” Zarif tweeted 
late on Monday.The Iranian top diplomat is scheduled to 
address a virtual meeting of the UN Security Council on 
Tuesday in order to highlight the full implementation of 
Resolution 2231.The Resolution 2231 is a UN Security 
Council resolution that enshrined the nuclear deal 
between Tehran and world powers, officially known as 
the Joint Comprehensive Plan of Action (JCPOA), after 
it was concluded in 2015.As one of the achievements of 
the deal, endorsed by the Resolution 2231, the UN’s arms 
embargo against the Islamic Republic of Iran is to be lifted 
by October 2020. However, the US is trying to prevent the 
removal of the arms embargo, even though it is no longer a 
JCPOA partner after it withdrew from the deal in 2018 and 
re-imposed the nuclear sanctions against Iran that had 
been lifted as per the accord.
Iran Issues Arrest for Those 
Involved in Gen. Soleimani’s 
Assassination
Tehran’s prosecutor said 36 people involved in the 
assassination of Iranian top commander Lieutenant 
General Qassem Soleimani have been identified and the 
judiciary has ordered their arrest.Ali Alqasimehr said the 
judiciary has also given their names to the international 
police to capture them, according to IFP News.US President 
Donald Trump is top on the list and his prosecution will 
be pursued even after his term ends, Tehran’s prosecutor 
added.He underlined that these people are accused of 
“murder” and conducting “acts of terrorism ”.General 
Soleimani was the commander of the IRGC Quds Force 
and was widely known as a key figure in the fight against 
Daesh terrorists in the region. He was killed in a US airstrike 
ordered by Trump at Baghdad International Airport on 
January 3.
Iran-China collaboration 
has no effect on INSTEX; Ex-
ambassador
“Iran and China Cooperation have no effect on the 
prosperity of INSTEX,” a former Iranian Ambassador 
to China told ILNA.Mohammad Hossein Malaek said 
in an exclusive interview with ILNA news agency that 
this agreement was proposed during the 2015 visit 
of President Xi Jinping to Iran, to expand cooperation 
between the two countries in the framework of the new 
Silk Road project.“But because Iran nuclear deal (JCPOA) 
was signed at that time, Iran had other alternatives, 
such as cooperation with Europe, so the offer failed to 
materialize.”He added that after Trump's inauguration, 
Iran again decided to have long-term cooperation with 
China to enhance the unity of the two countries and Foreign 
Minister Mohammad Javad Zarif presented it to Chinese 
authorities during his visit to Beijing.

Iran Judiciary elaborates on latest situation of 
Judge Mansouri

Iran Judiciary is seriously following up 
removing ambiguity about the incident 
which happened in Romania and was related 
to Iranian Judge Gholam Reza Mansouri, a 
senior official stated on Tuesday.
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Mousavi: Regional security not to 
be achieved by obeying US
Iranian Foreign Minister Spokesman Abbas Mousavi underlined the 
fact that regional security will not be achieved by obeying the United 
States, saying the only way for establishing security and stability in 
the region would be to change hostile behaviors and also maintain 
regional cooperation.
Reacting to the interventionist remarks made by officials of some 
regional countries like Saudi Arabia and Bahrain, Mousavi said 
that surprisingly, countries such as Saudi Arabia, which is by itself 
a source of terrorism and extremism in the region and has for years 
acted to destabilize the region by supporting terrorist groups such 

as al-Qaeda and ISIS, have made baseless accusations against Iran 
which has cut off terrorists from the region.
Supporting the demands by the US representative during his 
regional tour who sought continuation of Iran's arms embargo by 
the countries which for over five years have been killing Yemeni 
women and kids is a bitter irony that we are observing these days, 
he continued.
It is time for these countries to stop blindly following the unwise 
remarks of the US as a country that by itself stands out as the symbol 
of cruelty and injustice in the world, the Iranian diplomat said.
Mousavi further urged these countries to understand that regional 
security will not be achieved by obeying US.
US and Bahrain in a joint statement on Monday night called for 
extending arms embargo on Iran.

In their statement, they claimed that 
Iran has disturbed security and 
stability in Bahrain by provided 
terrorists with weapons.
US Secretary of State Mike 
Pompeo earlier claimed that 
the US is still a participant to the 
UNSC Resolution 2231 and can 
request an extension of Iran’s arms 
embargo based on the Article 11 of the 
Resolution.
With its unilateral exit from Iran nuclear deal two years 
ago, the United States violated its commitments under the 2015 
multilateral accord and a subsequent UNSC Resolution 2231 as well.

As he stressed, Iran 
has been pursuing 
to transport the 
dead body to Iran 
in the shortest 
time.

politics
News

ISFAHAN
N E W S

US to hear 
UNSC’s 
support for 
JCPOA, Res. 
2231: diplomat
Iran's Ambassador 
and Permanent 
Representative to the 
United Nations Majid 
Takht-Ravanchi noted 
that members of the 
UN Security will again 
voice support for 
the JCPOA in today’s 
session.
“Americans will again 
hear the support of 
UN Security Council 
and the international 
community for the 
JCPOA and Resolution 
2231,” he told IRNA 
on Tuesday, referring 
to today’s session of 
the body which will be 
held through video-
conferencing on 
Resolution 2231.
Iranian Foreign 
Minister Mohammad 
Javad Zarif is also 
slated to address 
the session. The 
session comes amid 
US efforts to extend 
arms embargo on Iran 
which is due to expire 
in October according to 
Resolution 2231.
“US efforts to extend 
UN arms embargo on 
Iran is in clear violation 
of the Resolution 
2231,” Takht-Ravanchi 
highlighted.
He went on to say 
that leaders of 
world countries 
and UN Secretary-
General have times 
and again voiced 
their support for the 
implementation of the 
JCPOA which indicates 
a ‘clear opposition’ to 
the US’ stance.
“It is unprecedented 
for a permanent 
member of the UN 
Security Council to act 
against a resolution 
which it had founded. 
Worse is that it seeks 
to punish those who 
implement that 
document. This is a 
sign of creating chaos 
in the international 
order and Americans 
are seeking that. “
Americans are trying 
to achieve what they 
perceive as their own 
interest even if their 
measures are against 
international law, he 
added.
Their main aim for 
extending the arms 
embargo on Iran, the 
envoy maintained, is 
to destroy the JCPOA 
and they know that the 
UNSC is not buying this 
proposal.
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Iran identifies 40 American 
individuals involved in Gen. 
Soleimani’s assassination
The Ministry of Foreign Affairs of the Islamic Republic of Iran has 
hosted a meeting on the US assassination of top Iranian commander 
Lieutenant General Qassem Soleimani.
In the gathering, hosted by Iran’s deputy Foreign Minister for 
International and Legal Affairs, Mohsen Baharvand and attended 
by representatives of political, legal, security, military and judicial 
organizations, the latest developments surrounding the case of 
assassination of Lt. General Qassem Soleimani were discussed. 
Speaking about the topics raised in the meeting, Mohsen Baharvand 
said, “The coordination meeting was held at the Ministry of Foreign 
Affairs. Thank God, the honorable Judiciary is working on the case 
day and night and is studying the evidence that has been gathered. 
Our intelligence and security forces have so far detected around 

forty American individuals who have somehow had a role in the 
assassination, including the ones that ordered, aided and abetted the 
crime. Some other individuals, including a number of operators of the 
American drones have not been identified yet, but this will happen 
soon.” 
“We coordinated efforts to handle the work more rapidly, and after 
the remaining American and non-American individuals with a role 
in the assassination are detected, the judge will soon indict them on 
the basis of undeniable proof and evidence, and the entire (Iranian) 
Establishment will not desist in its efforts until those individuals are 
brought to justice,” he added. 
“Apart from the individuals involved in the crime, and considering 
that the crime has been an action against our national sovereignty and 
security, the government of the US and a number of countries whose 
territory has been used for committing that crime have international 
responsibility and must be held accountable for their action in 
violation of the international law, as we will be pursuing the issue in the 
international circles and organizations,” Baharvand noted. 
“Immediately after the US committed that crime, the Ministry of 

Foreign 
Affairs has taken the 

international political measures and has conveyed the Iranian 
people and government’s protest to the international organizations, 
including the United Nations, the Security Council, and the other 
relevant international organizations, calling on them to take action 
in this regard proportional to the area of their responsibilities 
respectively,” the Iranian diplomat added. 

Iran has no choice but 
to become stronger: 
IRGC cmdr.
 IRGC’s first-in-command said that the Islamic 
Republic of Iran should become a model for 
the whole world and this requires becoming 
stronger.“We are building a great modern 
Islamic civilization …  we are not a society of 
small dreams … we want to offer new patterns 

while civilizations derived from liberal schools 
have failed to present successful models for 
human prosperity,” Chief Commander of the 
Islamic Revolutionary Guards Corps (IRGC) 
Major General Hossein Salami said on Tuesday.
“We have no choice but to become stronger; 
we should become an evident model for the 
world and this is achievable,” he added while 
addressing a ceremony to introduce the new 
head of Baqiyatallah hospital.
He went on to say that enemies have created a 
psychological atmosphere against the country 

but the Islamic Republic of Iran has managed 
to obtain great achievements in this battle. “We 
have defeated the Global Arrogance, led by the 
US, as enemies created problems and imposed 
sanctions on Iran. Today, as they are dealing with 
fundamental problems, we can inflict a series of 
defeats on them.”
The major general also praised the efforts of 
the country’s medical staff in the fight against 
COVID-19, noting that Iran’s success in this 
battle comes as many countries that claim to be 
‘advanced’ have failed to obtain good results.

 Jahangiri says gov’t 
has created 3.5m 
jobs
Iran’s First Vice-President Eshaq Jahangiri 
said on Tuesday that the 12th government 
under President Hassan Rouhani has created 
some 3.5 million jobs.
Jahangiri made the remarks during a 

ceremony in the Iranian capital to mark the 
National Day of Industry, Mine and Trade.
He said that the country is facing “arbitrary, 
inhumane and illegal” US-imposed sanctions 
on the one hand and is grappling with the 
deadly coronavirus disease on the other hand.
Pointing out that protecting the health of 
people and their livelihood is a top priority 
of the government, Jahangiri said that the 
government makes every effort to maintain 

the existing jobs during these tough times.
The Americans thought that they would be 
able to disrupt the Iranian economy, but the 
Iranian officials changed their policies to 
tackle their plots, he said.
"Our policy in this situation in the face of 
foreign pressures arising from sanctions is 
to resort to resistance and we have to devise a 
mechanism so as to increase the tolerance of 
the nation," the vice-president added.

News



Iran Hands Death Sentence to Admin of 
Counterrevolutionary Website
Iran’s Judiciary Spokesman Gholam Hossein Esmaeili said Ruhollah Zam, the 
administrator of the Amad News counterrevolutionary website and Telegram 
channel, has been sentenced to death after being convicted of Efsad-e Fel-Arz 
(spreading corruption on earth).The Judiciary’s spokesman made the announcement 
at a news conference in Tehran on Tuesday, adding that the verdict is not final and can be 
appealed.Amad News was known for disseminating incriminating content against the Islamic 
Establishment, insulting the sanctities of Iranian Muslims, and publishing fake news in order to drive a wedge 
between the Iranian people and government.Iran arrested Zam in 2019 following a complicated intelligence 
operation by the IRGC’s Intelligence Organization, which involved deceiving intelligence services of some 
Western countries especially France, under whose guidance and protection Zam was operating.

Minister of Health and 
Medical Education Saeed 
Namaki announced on 
Tuesday that Iran has taken 
effective steps towards 
manufacturing coronavirus 
vaccine.
Iran will start a human trial 
of the vaccine soon, Namaki 
said when addressing 
the opening ceremony 
of the international 
pharmaceutical exhibition 
Pharmex June 30- July 2.
Pharmex had been 
postponed for four months 
due to the outbreak of the 
coronavirus which has killed 
near 503,000 across the 
world since Dec 2019.
At the ceremony, the minister 
described efforts of the 
Iranian scholars to this issue 
as promising.
Animal test of the COVID-19 
has been successful and the 
human trial will start soon, 
he added.
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IRNA said based on information from the 
Oil Ministry and the National Iranian Gas 
Company, Iran has been convicted for not 
paying for gas it bought from Turkmenistan 
from 2007 to 2013.
As per the verdict, the details of which have 
not been disclosed yet, Iran should pay almost 
$2 billion to Ashgabat to settle its debt.
The Oil Ministry and the NIGC say under 
(the ICA) arbitration rules, the details of the 
verdict will not be issued unless the two sides 
agree on that.
The dispute dates back to 2007 when 
Turkmengaz, the country’s national gas 
company, stopped gas supplies to Iran 
because the Central Asian state was gripped 
by unseasonably cold temperatures that year.  
Taking advantage of the situation, 
Turkmengaz increased its gas prices at least 
three times and Iran had no option but to 
agree to continue imports because the giant 
South Pars Gas Field in the Persian Gulf was 
not ready and could not supply northern 
provinces namely Golestan, Gilan and 
Mazandaran, especially during the winter.
Natural gas extraction from SP was around 
280 million cubic meters in 2007. Now it is 
over 900 mcm.
Rising gas prices caused NIGC’s debt to pile up 
in the following years. International sanctions 
at the time (2007-2014) imposed due to the 
nuclear energy program isolated Iran from 
the international banking system and made 
it difficult to pay the debt.
In 2016 Turkmengaz halted gas supplies 
to Iran on claims that NIGC’s past gas dues 
should be paid immediately.
The two sides were locked in the dispute for 
years, with the  Turkmens claiming that Iran 
owed about $2 billion in unpaid gas import 
bills.
In December 2016, Iran said it had paid the 
debt, a claim that was rejected by Ashgabat. 
Turkmenistan went to ICA in 2017 and 
Tehran welcomed the move.

NIGC imported about 23 mcm of gas per day 
from Turkmenistan before the dispute.
Although the gas imports ended in late 2016, 
Iran had no problem supplying its northern 
regions as it had expanded its gas network, 
and several gas fields in the Persian Gulf had 
come online, making Iran self-sufficient in 
gas.
Extraction Volume 
In related news, IRNA quoted Hassan 
Montazer Torbati, the head of NIGC, as saying 
that the company extracted close to 270 
billion cubic meters of gas (740 mcm/d) from 
hydrocarbon resources across the nation in 
2019.
Over the past four months, gas production 
capacity has increased 21% or 900 mcm/d, 
of which 650 mcm/d comes from South 
Pars and the rest (250 mcm/d) from the 
Iranian Central Oil Fields Company that 
has three subsidiaries, namely West Oil and 
Gas Production Company, East Oil and Gas 
Production Company and South Zagros Oil 
and Gas Production Company. 
“The gas network has the capacity to supply 
one billion cubic meters of gas (daily) to 
households, industries and power plants. 
This is up 18% compared to January when it 
was 800,000 mcm/d.”
Referring to the amount of gas used between 
November 2019 and February 2020, he noted 
that consumption in the period rose by 55 
mcm/d (compared to 2018) and reached 
600 mcm/d.
According to the official, gas exports to 
neighbors namely Iraq and Turkey increased 
3.6 bcm in 2019, up 26% compared to 2018 
when it was around 18 bcm.
Located in the Persian Gulf straddling the 
maritime borders between Iran and Qatar, 
South Pars covers 9,700 square kilometers, 
of which 3,700 square kilometers belongs 
to Iran. 
The Iranian side of the field contains an 
estimated 14 trillion cubic meters of gas and 
18 billion barrels of condensates.
Iran is developing the mega gas project in 24 
phases, 23 of which are either complete or 
in the final stages. Development of phase 11 
started recently.

The figures indicate a 19.44% rise in tonnage but an 
8.79% decline in value compared with last year’s 
corresponding period, the data show.
Watermelon topped the list of exports in terms of 
value, as the country exported $90.1 million worth 
of the fruit during the two-month period.
Fresh and dried pistachio was the second major 
agricultural export product in terms of value 
with $65.86 million, followed by apple with 
$48.9 million, fresh potato with $26.39 million, 
watermelon with $24.51 million and melons with 
$24.34 million.
In term of tonnage, watermelons also topped the 
list with 413,200 tons, followed by tomatoes with 
209,380 tons, fresh potato with 133,330 tons, 
apples with 130,670 tons and melons with 94,970 
tons.
Agronomical products accounted for 1.18 million 
tons worth $419.67 million of total exports, up 
10.41% in tonnage and down 15.6% in value year-
on-year. 
Horticultural exports stood at 328,860 tons worth 
$297.9 million, up 65.08% and 1.41% in tonnage 
and value respectively YOY.
Exports of livestock and poultry products stood at 
138,760 tons worth $137.07 million, up 27.18% in 
tonnage and down 10.62% in value YOY.
The veterinary sector exported 51 tons worth 
$255,000, up 91.85% in tonnage and down 16.68% 
in value respectively YOY.
The fisheries sector exported 15,630 tons worth 
$30.52 million, up 4.86% and 11.04% in tonnage 
and value respectively YOY.
Exports from the forest and rangeland sector hit 
2,800 tons worth $4.23 million, up 1.06% and 
33.44% in tonnage and value respectively YOY.
24% Decline in Import Value
Imports during the two-month period under 
review stood at 5.18 million tons worth $1.87 
billion, indicating a 21.28% growth in tonnage and 
a 24% decrease in value year-on-year.

Wheat had the biggest share in total imports in 
terms of value with $482.98 million, followed by 
corn for livestock with $422.76 million, soymeal 
with $136.01 million, semi-polished and polished 
rice with $123.28 million and soybean with 
$110.47 million.
In terms of tonnage, livestock corn topped imports 
with 1.79 million tons, followed by wheat with 1.75 
million tons, barley with 387,830 tons, soymeal 
with 342,250 tons and soybean with 249,860 tons.
Agronomical products accounted for 5.02 million 
tons worth $1.61 billion of total imports, up 24.70% 
in tonnage and down 12.95% in value respectively 
YOY.
Horticultural products stood at 138,240 tons worth 
$152.61 million, down 17.57% and 25.75% in 
tonnage and value respectively YOY.
Imports of livestock and poultry products hit 
20,810 tons worth $91.09 million, down 73.39% 
and 77.64% in tonnage and value respectively YOY.
The veterinary sector imported 54 tons worth 
$8.07 million, down 80.78% and 1.82% in tonnage 
and value respectively YOY.
Imports by the fisheries sector amounted to 2,250 
tons worth $4.53 million, up 79.78% in tonnage and 
down 11.45% in value YOY.
Imports from the forest and rangeland sector 
totaled 2,790 tons worth $4.53 million, up 84.85% 
in tonnage and down 48.85% in value YOY.
The export and import volumes suggest that Iran 
recorded a trade deficit of 3.52 million tons in 
tonnage and $979.25 million in value during the 
two months in review.
More Than $195m in Losses Caused by Coronavirus
The novel coronavirus has caused 39,500 billion 
rials ($195 million) in losses to the consumption 
and export sectors of Iran’s food and agriculture, 
a recent report by the research arm of the Iranian 
Parliament suggests.  
The United Nations’ Food and Agriculture 
Organization said the coronavirus pandemic 
is impacting global food systems, disrupting 
regional agricultural value chains and posing risks 
to household food security. Large-scale lockdowns 
to contain the coronavirus outbreak have hurt the 
supply of manpower and disrupted supply chains 
in the agriculture sector. 

ICA Rules Iran Pay 2$b to Turkmengaz Iran's Agrifood Exports Exceed 890$ 
Million in 2 Months

The International Court of Arbitration (ICA) announced 
its verdict over the Iran-Turkmenistan gas row.

Iran exported 1.67 million tons of agricultural and food 
products worth over 890$ million during the first two 
months of the current fiscal year (March -20May 20), the 
Agriculture Ministry reported.

The veterinary 
sector exported 
51 tons worth 
255,000$, up 
%91.85 in 
tonnage and down 
%16.68 in value 
respectively YOY.

Referring to the 
amount of gas 
used between 
November 
2019 and 
February 2020, 
he noted that 
consumption in 
the period rose 
by 55 mcm/d 
(compared 
to 2018) and 
reached 600 
mcm/d.
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استارت آپ
آنچه درباره تعامل صداوسیما و استارت آپ  ها نمى دانید

این آنتن براى استارت آپ ها زنده نیست

با شیوع ویروس کرونا و بحرانى که در کشور پیش آمد، برخى 
استارت آپ ها توانستند به مردم در این شرایط کمک کنند و خدمات خودشان را 
بهتر و کاربردى تر به آنها ارائه کنند اما سنگ اندازى در برابر این کسب وکارهاى 
نوپا در این شرایط هم ادامه داشت و این بار آن طرف ماجرا سازمان بزرگى به نام 

صدا و سیما قرار دارد.

   ماجرا دقیقا چه بود؟
در آخر هفته گذشته، صدا و سیما در میان یک مسابقه فوتبال که در دقایقى از آن تبلیغ کافه 
بازار، دیجى کالا و اسنپ در دور زمین انجام مى شد، بازى را سانسور مى کرد تا مبادا چشمان 
تماشاگران به این تبلیغات بخورد. در بازى رئال- مایورکا صداوسیما تصاویر تبلیغات دور زمین 
را حذف کرد و این درحالى بود که تبلیغات خارجى و از جمله برخى تبلیغات نوشیدنى هاى 
الکلى خارجى حذف نشد. کافه بازارى که با داشتن یک مارکت پلیس VOD بسترى براى 
تماشاى فیلم و سریال از طریق اینترنت براى کاربران بیش از 40 میلیونى خود تدارك دیده و 

مى تواند در کنار دیگر VODهاى فعال زنگ خطرى براى صدا و سیما باشد.
اما حتى در سالى که اولین فصل خود را به تازگى پشت سر گذاشته، این اولین بارى نیست که 
صداوسیما و کسب وکارهاى اینترنتى، به نوعى رو در روى هم قرار مى گیرند. ابتداى امسال و 
در شروع موج اول ویروس کرونا، در جلسه ستاد بحران نیز صدا و سیما در برابر استارت آپ ها 
قد علم کرده بود. در یکى از این جلسات بود که اعلام شد صدا و سیما به کسب وکارهاى نوپایى 
که در این اوضاع کارى براى مردم مى کنند، فضا بدهد و حتى آنها را رایگان تبلیغ کند؛ امرى که 

در همان جلسه با اعتراض ضمنى «عبدالعلى على عسگرى»، رییس 
صدا و سیما روبرو شد. او همانجا بلافاصله گفت: «تبلیغ رایگان 
کسب وکارهاى اینترنتى باعث سو شدن ما توسط توسکا مى  شود.» 
کلیپ این لحظه تاریخى اینجا و در «فضاى مجازى» قابل مشاهده 
است: شاید اتفاق اخیر هم به این دلیل بوده باشد که صدا و سیما 
همچنان از سو شدن توسط توسکا، مجرى تبلیغاتى این سازمان که 

گویا مالک برخى محصولات مانند روبیکا است، واهمه دارد. 
اقدام اخیر صدا و سیما حواشى متعددى داشته و انتقادات تندى از 
سوى جامعه استارت آپى ایران و یا حتى دولتمردان در پى داشته 
است. یک نمونه اش «امیر ناظمى» معاون وزیر ارتباطات و رییس 
سازمان فناورى است که این بار با تیغ تیز انتقاد صدا و سیما را زیر 

سوال برد:
اما اتفاق عجیب تر زمانى افتاد شخصى درون صدا و سیما بدون اینکه 
بخواهد نامش فاش شود شروع به مصاحبه با خبرگزارى فارس کرد و 
براى توجیه اتفاقى که رخ داده، گفت: «براساس ابلاغیه اى که نهادهاى 
نظارتى دراین زمینه به صداوسیما داده اند، این سازمان مجاز نیست 

چنین شرکت هاى داخلى را که در تبلیغات دور زمین این بازى بود تبلیغ کند.»
این منبع آگاه در ادامه صحبت هاى خود درباره چگونگى نحوه تبلیغات پلتفرم ها در صدا و سیما 
گفته است: «چنین شرکت هایى که زمینه اصلى کارشان با اینترنت و شبکه هاى اجتماعى 
است، پیچیدگى هاى خاصى براى تبلیغ فراگیر تلویزیونى دارند و وظیفه وزارت ارتباطات 
است تا با همکارى مجلس، رسانه ملى، نهادهاى مسئول نظارتى و قوه قضاییه در این خصوص 
لایحه جامعى را آماده و مراحل تصویب آن را طى کند. صداوسیما قانونى عمل کرد؛ پخش 
تبلیغات فراگیر شرکت هاى بزرگى که زمینه اصلى آنها اینترنت و شبکه هاى اجتماعى است 
ابهامات زیادى دارد، وزارت ارتباطات باید لایحه اى براى تدوین قانون مشخص به مجلس 

بدهد.»
آمارها نشان مى دهد که مردم و کاربران از این اقدام نارضایتى بسیارى دارند چرا که بر اساس 
آمار پلتفرم «زلکا» درصد بالایى از کاربران در توییتر واکنش منفى نسبت به سانسور تبلیغات 
برندهاى ایرانى در حین پخش مسابقه فوتبال داشتند؛ آنها مواردى چون «تبعیض در نمایش 
تبلیغات داخلى و خارجى»، «عدم حمایت صدا و سیما از برندهاى ملى»، و همچنین «از بین 

رفتن لذت تماشا بازى» را از عواقب منفى این کار مى دانستند.
پیگیرى هاى دیجیاتو از صدا و ســیما براى پاســخگویى درباره نوع رابطه این ســازمان و 
استارت آپ ها، از اردیبهشت ماه آغاز شد و تا به امروز نتیجه اى از سوى این سازمان حاصل نشده 
است. با وجود اینکه بارها به درخواست روابط عمومى صداوسیما، سوالات خود را «فکس» 
کردیم، به نظر مى رسد تریبون صدا و سیما قصد پاسخگویى درباره این مساله را ندارد و از 
آنجایى که اقدامات اخیر این سازمان نشان مى دهد که آنها حتى از نمایش لوگوى تیم هاى 

ایرانى در حوزه فناورى حذر دارند، با این تفاسیر اساسا مى توان گفت نام بردن از استارت آپ ها 
و شرکت هاى دانش بنیان در صدا و سیما یکى از خطوط قرمز محسوب مى شود.

بارها و بارها شده که مدیر یک استارت آپ به برنامه اى تلویزیونى دعوت شود و نام شرکت آنها به 
عنوان «یک شرکت دانش بنیان» و یا «یک شرکت استارت آپى» در آنتن تلویزیون ملى اعلام 
شود و به مدیر تاکید شود که از آوردن نام مجموعه خود حذر کند. عجیب تر اینکه چنین اتفاقى 
حتى در اخبار صدا و سیما و هنگامى که در مورد دستاورد یک شرکت صحبت مى شود نیز 
رخ مى دهد و تنها شاید زمانى که بحث انتقاد درباره یک تیم مطرح است، نام این مجموعه ها 
شنیده مى شود. و همه ى این ها در حالى است که مشکلى بابت نمایش خدمات غیرایرانى (به 
شکل اتفاقى) وجود ندارد. نمونه اش؟ نمایش مسیریاب «ویز» در سریال پایتخت که اتفاقا باز 

هم باعث سروصدا و اعتراض مدیران مختلف استارت آپ هاى ایرانى شد.
وقتى براى کنکاش بیشتر به سراغ فعالین استارت آپى کشور مى رویم مى بینیم که اوضاع از 
آنچه فکر مى کنیم بدتر است. بسیارى از مدیران استارت آپى باور دارند که این تعامل بین آن ها 
و صداوسیما باید شکل بگیرد و مقاومت در برابر آن کار بى فایده اى است؛ این فعالان معتقدند 
شرایطى که اکنون با رسانه ملى دارند کمتر از نوعى «تحریم داخلى» نیست، به خصوص زمانى 
که موضوع تولید ملى و جهش تولید در سال هاى اخیر کانون توجه بوده اند ولى صدا و سیما 
لااقل در مورد برندهاى فناورى چندان روى خوشى نشان نمى دهد، مگر آنکه این برندها به 
نوعى به خود این سازمان متصل باشند یا اسپانسر برنامه هاى پربازدید و پرهزینه اى مانند عصر 
جدید شوند؛ مانند روبیکا و چند اپلیکیشن دیگر که نام شان بارها و به راحتى در رسانه  ملى 

شنیده مى شود.
این مقدمه طولانى، جرقه اى است براى برافرازى شعله هاى آتش منتقدین صدا و سیما در 
اکوسیستم فناورانه کشور، استارت آپ هاى ایرانى درباره تعامل شان با «رسانه ملى» حرف هاى 

مهمى دارند و براى شنیده شدن این اعتراضات، به پاى صحبت هایشان نشستیم.

   هزار دستان: اقدام صداوسیما به نفع اشتغال در ایران نیست
«امیر حقیقت»، سخنگوى هلدینگ هزاردستان (کافه بازار، دیوار، بلد) باور دارد که تعامل 
صداوسیما با استارت آپ ها باید رخ بدهد و در صورت عدم تحقق این موضوع، مشکلات زیادى 
در اکوسیستم فناورى به وجود مى آید. او در گفتگو با دیجیاتو تاکید مى کند که که این موضوع 
به اشتغال جوانان و تولید ضربه بزرگى خواهد زد، دو رکنى که از دغدغه هاى فعلى و مهم کشور 

به حساب مى آید:
«عدم توجه کافى به کسب و کارهاى بزرگ و کوچک الکترونیکى داخلى در رسانه ى ملى 
سبب ناامیدى بخشــى از جامعه ى نخبه و اثرگذار کشور مى شــود و بى توجهى به آن، در 
درازمدت به اشــتغال زایى در این حوزه ضربه مى زند. وقتى از محصولات و دســتاوردهاى 
داخلى که بخش مهمى از صنعت و اقتصاد امروز را تشکیل مى دهد حرف نمى زنیم، مردم از 
خدمات آنها بهره نمى برند و در نتیجه تسهیل زندگى آنان که نقش اصلى اپلیکیشن هاست

 محقق نمى شود.»

دیجیاتو
گــــــزارش

در همان جلسه با اعتراض ضمنى «عبدالعلى على عسگرى»، رییس 
صدا و سیما روبرو شد. او همانجا بلافاصله گفت: «تبلیغ رایگان 
کسب وکارهاى اینترنتى باعث سو شدن ما توسط توسکا مى  شود.» 
کلیپ این لحظه تاریخى اینجا و در «فضاى مجازى» قابل مشاهده 
است: شاید اتفاق اخیر هم به این دلیل بوده باشد که صدا و سیما 
همچنان از سو شدن توسط توسکا، مجرى تبلیغاتى این سازمان که 

گویا مالک برخى محصولات مانند روبیکا است، واهمه دارد. 
اقدام اخیر صدا و سیما حواشى متعددى داشته و انتقادات تندى از 
سوى جامعه استارت آپى ایران و یا حتى دولتمردان در پى داشته 
است. یک نمونه اش «امیر ناظمى» معاون وزیر ارتباطات و رییس 
سازمان فناورى است که این بار با تیغ تیز انتقاد صدا و سیما را زیر 

سوال برد:

با شیوع ویروس کرونا و بحرانى که در کشور پیش آمد، برخى 
استارت آپ ها توانستند به مردم در این شرایط کمک کنند و خدمات خودشان را 

نظارتى دراین زمینه به صداوسیما داده اند، این سازمان مجاز نیست 
چنین شرکت هاى داخلى را که در تبلیغات دور زمین این بازى بود تبلیغ کند.»

این منبع آگاه در ادامه صحبت هاى خود درباره چگونگى نحوه تبلیغات پلتفرم ها در صدا و سیما 

با شیوع ویروس کرونا و بحرانى که در کشور پیش آمد، برخى 

اما اتفاق عجیب تر زمانى افتاد شخصى درون صدا و سیما بدون اینکه 
بخواهد نامش فاش شود شروع به مصاحبه با خبرگزارى فارس کرد و 
براى توجیه اتفاقى که رخ داده، گفت: «براساس ابلاغیه اى که نهادهاى 
نظارتى دراین زمینه به صداوسیما داده اند، این سازمان مجاز نیست  دیجیاتو

گــــــزارشگــــــزارشگــــــزارشگــــــزارشگــــــزارشگــــــزارشگــــــزارشگــــــزارش

با شیوع ویروس کرونا و بحرانى که در کشور پیش آمد، برخى 

صدا و سیما روبرو شد. او همانجا بلافاصله گفت: «تبلیغ رایگان 
کسب وکارهاى اینترنتى باعث سو شدن ما توسط توسکا مى  شود.» 
کلیپ این لحظه تاریخى اینجا و در «فضاى مجازى» قابل مشاهده 
است: شاید اتفاق اخیر هم به این دلیل بوده باشد که صدا و سیما 
همچنان از سو شدن توسط توسکا، مجرى تبلیغاتى این سازمان که 

گویا مالک برخى محصولات مانند روبیکا است، واهمه دارد. 
اقدام اخیر صدا و سیما حواشى متعددى داشته و انتقادات تندى از 
سوى جامعه استارت آپى ایران و یا حتى دولتمردان در پى داشته 
است. یک نمونه اش «امیر ناظمى» معاون وزیر ارتباطات و رییس 
سازمان فناورى است که این بار با تیغ تیز انتقاد صدا و سیما را زیر 

سوال برد:
اما اتفاق عجیب تر زمانى افتاد شخصى درون صدا و سیما بدون اینکه 
بخواهد نامش فاش شود شروع به مصاحبه با خبرگزارى فارس کرد و 
براى توجیه اتفاقى که رخ داده، گفت: «براساس ابلاغیه اى که نهادهاى 
نظارتى دراین زمینه به صداوسیما داده اند، این سازمان مجاز نیست 

این استارت آپ «تور دو فرانس» را مجازى برگزار مى کند
معتبرترین مسابقه دوچرخه سوارى جاده دنیا یعنى «تور دو فرانس» هر سال در این روزها آغاز مى شود، اما 
شیوع ویروس کرونا برگزارى این مسابقه را تا 29 اوت (8 شهریور) به تاخیر انداخت. حال یک استارت آپ 
براى پر کردن این وقفه و کمک به آمادگى ورزشــکاران براى مسابقه اصلى، از برگزارى تور دو فرانس به 
شکل مجازى خبر داده است. اســتارت آپ «Zwift» اعلام کرد که نسخه مجازى تور دو فرانس از تاریخ 

4 ژوئیه (14 تیر) به مدت سه هفته برگزار خواهد شد . این مسابقه کاملاً شبیه نمونه واقعى نخواهد بود، اما 
برخى رویدادهاى دوچرخه سوارى و جو فستیوال گونه این مســابقه را شبیه سازى خواهد کرد. استارت آپ 

Zwift اپلیکیشنى را ارائه مى کند که در آن دوندگان، دوچرخه سواران و رقابت کنندگان ورزش سه گانه مى توانند 
به کمک تردمیل یا دوچرخه ثابت به رقابت در محیط سه بعدى بپردازند. یک آواتار مجازى تمام حرکات کاربر مثل پدال زدن، 

 (Drafting) سرعت دویدن و خستگى را تقلید خواهد کرد و مواردى همچون راندن پشت سر دوچرخه سوار جلویى براى کاهش فشار هوا
لحاظ خواهند شد. علاوه بر این کاربران باید با توجه به شیب یا سربالایى مسیر زاویه تردمیل را تغییر دهند. مد دویدن و دوچرخه سوارى آزاد و 
همچنین تمرینات نظام مند و رقابتى نیز در اپ Zwift گنجانده شده و به خاطر استقبال بالاى دوچرخه سواران از این برنامه در دوران کرونا، 

استارت آپ Zwift رویدادهاى جدیدى به این اپ اضافه کرده که «تور دو فرانس» بزرگ ترین آن هاست.

درواقع بسیار مهم است که قبل 
از شروع یک همکارى و ادغام، از 
نتیجه بخش بودن خود اطمینان 

داشته و بدترین شرایط را نیز 
مورد توجه قرار دهید. درواقع 

حتى ممکن است انتخاب زمان 
اشتباه نیز منجر به از دست 

رفتن همه چیز شود

،،

businesspundit
یادداشــت

ISFAHAN
N E W S

RadioShack-1   
این برند تا چند ســال قبل 
یکى از بهترین هاى حوزه 
لوازم الکترونیکى محسوب 
مى شد، با این حال پس از 
ظهور اینترنــت، على رغم 
اســتفاده از شــیوه جدید 
فروش آنلاین توسط بسیارى از برندها، این 
شرکت همچنان به شیوه هاى رایج پایبند 
ماند و این امر باعث شد تا سریعا از بازار کنار 
گذاشته شود. درواقع این برند براى توسعه 
هرچه بیشتر، خود را درگیر وام هایى کرد 
که با توجه به کاهش شدید میزان فروش، 
نتوانست تا برطبق برنامه ریزى هاى خود 
اقدام کند. در نهایت ایــن برند با قیمتى 
بسیار کم، به فروش گذاشته شد. امروزه 
کمتر کسى دیگر نام آن را به یاد مى آورد. 
به همین خاطر بسیار مهم است که با ظهور 
یک پدیده جدید، از اعمــال تغییرات در 
چشم انداز و اقدامات خود، واهمه نداشته 

باشید.

Sears-2   
این برند اگرچه در گذشته یکى از فروشگاه 
هاى زنجیره اى مطرح محسوب مى شد و 
تحلیلگران براى آن آینده اى بسیار خوب 
را متصور بودند، با این حال شرایط به نحوى 
رقم خورد که با تعطیلى مداوم فروشگاه ها 
مواجه بودیم. علت این امر نیز به این خاطر 

بود که شرکت ابدا توجهى را به وضعیت 
کارکنان خود نداشت و تلاش مى کرد که 
با پایین ترین حقوق، فعالیت خود را ادامه 
دهد. تحت این شرایط طبیعى است که 
کارکنان نیز توجه و تعهدى را نســبت به 
برند خود نداشته و عملکردى ضعیف را ارائه 
دهند. در نهایت این مسئله نیز باعث شد تا 
به سرعت میزان رضایت مشتریان نیز از 
بین رفته و به سمت برندهاى دیگر متمایل 
شوند. درواقع بسیار مهم است که در کنار 
تلاش براى گســترش و کسب سودهاى 
کلان، به کارمندان خود نیز توجه ویژه اى 
را داشته باشید. درواقع آنها بازوى اجرایى 
اهداف شما هستند و اگر حمایت هاى لازم 
انجام نشود، بدون شک به هیچ دستاوردى 
دست پیدا نخواهید کرد. این تجربه باعث 
شد تا بســیارى از برندها نسبت به نحوه 
رفتار خود با کارکنان، بازنگرى داشــته 

باشند.

Meerkat-3   
اگر این برند اشــتباه بزرگ خود را انجام 
نمى داد، هم اکنون نــام Meerkat به 
اندازه فیس بوك و توییتر در جهان مطرح 
مى شد. با این حال على رغم صرف بودجه 
میلیون دلارى، این برنــد طبق اولویت 
فعالیت نکرده و قبــل از ایجاد محیطى 
کاربرپسند و مرحله اى پیش رفتن، بر روى 
طرح هایى متمرکز شد که در آن زمان ابدا 
براى مخاطب ضرورتى را نداشت. همین 
امر نیز باعث شد تا در زمانى که هنوز نامى 
از شبکه هاى اجتماعى دیگر نظیر توییتر 
وجود نداشت و فضا براى مطرح شدن کاملا 
مناسب بود، این برند نتواند به موفقیتى 
دســت پیدا کند. این امر در حالى بود که 
فیس بوك نگاه تمام جهان را به سمت خود 
خیره کرد. درواقع در هر زمینه کارى، لازم 
است تا در ابتدا نیازهاى اصلى مخاطب را 
مورد توجه قــرار داده و پس از آن اقدام به 

اعمال طرح هاى موردنظر خود کنید.

AOL-Time Warner-4   
اگر بخواهیم بدترین ادغام هاى تاریخ را نام 
 Time و AOL ببریم، بدون شک دو برند
Warner انتخابى شایســته محسوب 
مى شــوند. این موضوع به 15 سال قبل 
بازمى-گردد و باعث شــد تا هر دو آن ها، 
به صورت کامل از بازار کنار گذاشته شوند. 
درواقع اگرچه در ظاهر همکارى یک شبکه 
تلویزیونى باِ یک برند خدمات اینترنتى، 
بسیار جذاب تصور مى شد. با این حال عدم 
برنامه ریزى درست و تعامل مناسب، در 
نهایت به ضررهاى میلیون دلارى منجر 
شــد که ادامه فعالیت را براى هر دو برند 
غیرممکن ساخت. درواقع بسیار مهم است 
که قبل از شروع یک همکارى و ادغام، از 
نتیجه بخش بودن خود اطمینان داشته 
و بدترین شــرایط را نیز مورد توجه قرار 
دهید. درواقع حتى ممکن است انتخاب 
زمان اشــتباه نیز منجر به از دست رفتن 

همه چیز شود.

Vine-5   
این شــبکه اگرچه در مدت زمانى کوتاه 
بسیار محبوب شــد، با این حال موفق به 

تداوم موفقیت هاى خود نبود و ســریعا 
مخاطبان خود را از دست داد. درواقع تجربه 
این شرکت، حقیقتى ترسناك را در دنیاى 
تجارى نشــان مى دهد که حتى شروعى 
امیدوارکننده نیز ضامن بقا نخواهد بود. 
این برند تحت مالکیت توییتر قرار داشت 
و کاربران مى توانســتند به واســطه آن 
ویدئو هاى کوتاه 6 ثانیه اى را به اشتراك 

بگذارند. این امر درست اقدامى است که 
تیک تاك به واسطه آن موفق شده است 
طى مدت زمانى بســیار کوتاه، به یکى از 
پرطرفدارترین شبکه هاى جهان تبدیل 

شود. 
درواقع دلیل اصلى این شکست، عدم ارائه 
امکانات جدید و طرح هایى جهت افزایش 
فعالیت کاربران محسوب مى شد. این امر 
در حالى اســت که تیک تاك به صورت 
مداوم کاربران خود را با چالش هاى جدید 
و امکانات جذاب مواجه مى کند. با توجه به 
این امر که اینستاگرام در آن زمان در بخش 
ارسال ویدئو اقدامات مهمى را انجام داد و 
یوتیوب سیاست شریک کردن کاربران در 
سود خود را پیاده کرد، شاهد کوچ سریع 
کاربران به این دو شبکه بودیم. نکته بسیار 
مهمى که از این تجربــه باید مورد توجه 
داشته باشیم این است که ایجاد برنامه اى 
براى وفادار ماندن مخاطب و مشــتریان، 
امرى الزامى بــوده و نباید اجازه دهید که 

بیش از حد تکرارى شوید.

MySpace-6   
اگرچه این برند در سال 2003 تاسیس شد 

و زودتر از فیس بوك پا به عرصه شبکه هاى 
اجتماعى نهاد، با این حال ابدا موفق نشد 
تا در بین کاربران به جایگاهى دست پیدا 
کند. درواقع در ابتداى کار فیس بوك، این 
شبکه تکامل و امکانات بالاترى را داشت. 
با این حال عدم تــلاش لازم براى اعمال 
تغییرات و اضافه کــردن امکانات، باعث 
شد تا فیس بوك ســریعا بتواند خود را به 
عنوان پایگاه اصلى مطرح کرده و مخاطبان 
سراسر جهان را به سمت خود جذب کند. 
از دست دادن بیش از 10 میلیون کاربر به 
صورت ماهانه، رکورد منفى اى است که 
این شبکه در کارنامه خود داشته و بدترین 
آمار در تاریخ محســوب مى شود. تمامى 
این موارد باعث شد تنها پس از یک سال 
فعالیت فیس بوك، این شبکه به صورت 
کامل نابود شود. تجربه به دست آمده نشان 
مى دهد که بسیار مهم است که در اقدامات 
خود سرعت عمل بالایى را داشته و تا زمانى 
که به جایگاه مطمئنى دست پیدا نکرده 
اید، سرعت خود را محدود نکنید. درواقع 
اگر صرفا به شرایط حال حاضر توجه داشته 
باشید، نتیجه اى غیر از نابودى را به دست 

نخواهید آورد.

بسیار مهم است که 
با ظهور یک پدیده 

جدید، از اعمال 
تغییرات در چشم انداز 
و اقدامات خود، واهمه 

نداشته باشید

حذف مراجعات 
حضورى براى احراز 

هویت بورسى

«ســید مصطفــى رضوى» 
با بیان اینکه یکــى از موانع 
قانونى که اجازه احراز هویت 
غیرحضــورى و الکترونیکى 
را نمى دهد، تبصــره 3ماده 
91آیین نامــه اجرایى ماده 
14الحاقى قانــون مبارزه با 
پولشویى است، اظهار داشت: 
از طریق شورایعالى بورس و 
وزیر محترم امــور اقتصادى 
و دارایى اصــلاح این تبصره 
در دستور کار است تا هر چه 
سریعتر خدمت احراز هویت 
غیرحضورى به صورت رایگان 
و به ساده ترین شکل ممکن 
در اختیــار تمام مــردم قرار 

گیرد.
عضو هیات مدیره ســازمان 
بورس افــزود: پــس از رفع 
موانــع قانونى احــراز هویت 
غیرحضورى که اشــاره شد، 
ایــن امــکان احــراز هویت 
رایــگان مبتنى بر حســاب 
بانکــى و ســیم کارت براى 
تمام مــردم فراهــم خواهد

 شد.
 رضــوى در خصــوص احراز 
در  هویــت غیرحضــورى 
ســجام تصریح کرد: با توجه 
به مصوبــات شــوراى عالى 
بورس، امکان احــراز هویت 
غیرحضــورى رایگان مبتنى 
بر سیم کارت و شماره حساب 
معتبر به نام خــود متقاضى، 
براى تمــام 49 میلیون نفر 
مشمول سهام عدالت توسط 
شــرکت ســپرده گذارى به 
زودى بایــد فراهــم شــود. 
چنانچه مشــمولین ســهام 
عدالت از این طریــق احراز 
هویــت شــوند، مى تواننــد 
هماننــد یک فرد عــادى، از 
تمامى خدمات بازار سرمایه 
بــه صــورت الکترونیکــى 
اســتفاده کنند و محدود به 
حیطه سهام عدالت نخواهند

 بود.
معــاون اجرایــى ســازمان 
بورس و اوراق بهادار با اشاره 
ضرورت الکترونیکى نمودن 
فرایندهاى بــورس و حذف 
کاغذ اظهار داشــت: در حال 
تدوین چارچوبى هستیم که 
نه تنها مراجعــات حضورى 
براى ســجام به طــور کامل 
حذف شــود، بلکــه افرادى 
که سجامى شــده باشند در 
مراجعــه بــه کارگزارى ها و 
ســایر نهادهاى مالــى بازار 
ســرمایه، حتى بــراى یک 
بار هــم نیــازى بــه احراز 
هویت حضــورى نداشــته 

باشند.
رضوى در پاســخ به دریافت 
کارمزد مازاد بــراى برخى از 
خدمات الکترونیکى در بازار 
ســرمایه تصریح کرد: تمام 
ارکان بــورس، کارگزارى ها 
و حتى خود سازمان بورس، 
براى انجــام وظایــف خود 
طبق چارچوب هــاى تعیین 
شــده کارمزد مشــخصى از 
معاملات دریافــت مى  کنند 
و دریافت کارمزدهاى بیشتر 
مانند کارمــزد براى خدمات 
الکترونیکى، بدون تصویب در 
هیات مدیره سازمان توجیهى 

ندارد.

اقتصاد آنلاین
تحلیل بــورس
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برندهایى که با یک اشتباه نابود شدند   

گناه اصلى !
بزرگ ترین شکست این است که خود را براى تغییرات 
آینده آماده نکنید. درواقع اگر هــر اتفاقى را بتوان با 
فرصت جبران کرد، بدون شــک این مورد، به احتمال 
زیاد منجر به نابودى کامل شــرکت خواهد شد. تحت 
این شرایط آشنایى برندهایى که تنها یک اشتباه منجر 
به نابودى آنها شده است، باعث خواهد شد تا از تجربه 
آنها استفاده کرده و خود درگیر چنین مواردى نشوید. 
در ادامه 6 مورد از معروف ترین ها را مورد بررسى قرار 

خواهیم داد.
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